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Inhoud
Nr. 18 Maandag 23 maart 1987

Berichten van verhindering, blz. 589

Voorstellen van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 589

Voorstellen van resolutie
Indiening en verwijzing, blz. 589

Verslagen
Indiening, blz. 589

Beraadslaging van de Vlaamse Executieve
Indiening en verwijzing, blz. 590

Opmerking van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 590

Arrest van het Arbitragehof
Indiening, blz. 590

Schriftelijke vragen (R.v.O. art. 65)
Indiening, blz. 590

Mededeling van de Voorzitter
Wijziging in verwijzing naar Commissie,
blz. 590

Onderzoek naar de taalgroep
Verdaging, blz. 591

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1686-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
7 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

-
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichtin )
- 8 1986-1987) - Nrs. 1 (Erratum +B
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking, blz. 591

Sprekers : Minister L. Waltniel, de
heren F. Vermeiren, verslaggever, P.
Tant , verslaggever, J. Van Elewyck,
A. Denys, H. Schiltz, G. Verhaegen,
mevrouw M. Vogels

Buitenlandse en Externe Aangelegenhe-
den, blz. 635

Sprekers : de heren H. Suykerbuyk,
P. Peeters, M. Decoster, W. Luyten,
Minister P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 647

Nr. 19 Dinsdag 24 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering
Indiening en verwijzing, blz. 649

Rapport van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Mededeling van het Rekenhof
Indiening en verwijzing, blz. 649

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha
- 9-A (1$

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’

. -
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu, blz. 649

Regeling van de werkzaamheden, blz. 731
S
J

rekers : de heren J. Van Elewyck,
Schiltz, mevrouw N. Maes, de heer

G: Verhaegen, Minister G. Geens

Sprekers : de heren E. Vandebosch,
verslaggever, L. Vanvelthoven , J .

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

Bosmans,  A.  Geens,  F.  Cauwen-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-

berghs, J. Sleeckx, J. Laverge
meenscha
- 9-A (16

voor het begrotingsjaar 1986
86-1987) - Nrs. 1 en 2

Regeling van de werkzaamheden, blz. 667 Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-

Nr. 20 Dinsda
ti

24 maart 1987
Mi dagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 669

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenscha  voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A ($86-1987)  - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Leefmilieu (Voortzetting), blz. 669

S rekers : de heren E. Gryp, C. Mar-
cKand, N. De Batselier, W. Cortois,
F. Vermeiren, Minister J. Lenssens

Binnenlandse Aangelegenheden, blz. 688
S
sP

rekers : de heren G. Cardoen, ver-
aggever, M. Galle, F. Vermeiren, E.

Vankeirsbilck, J. Desseyn, P. Tant,
A. Vangronsveld, C. Marchand, Mi-
nister J. Pede

Huisvesting
Stadsvernieuwing, blz. 708

S rekers : de heren C. Marchand, ver-
s aggever, H. De Loor, 0. Meyntjens,P
W. Taelman, J. Pepermans, J. De Se-
ranno, J.P. Pillaert, C. Marchand, Mi-
nisters P. Akkermans. J. Pede

Regeling van de werkzaamheden, blz. 729

Nr. 21 Woensdag 25 maart
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 731

Motie van orde

lichting) ’
-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie,
blz. 733

S
P

rekers : de heren L. Dhoore, ver-
s aggever, N. De Batselier, W. De-
saeyere

Regeling van de werkzaamheden, blz. 741

Nr. 22 Woensda 25 maart 1987
Mi dagvergaderingf

Berichten van verhindering, blz. 743

Voorstel van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 743
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting) ’
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 8
Algemene bespreking (Voortzetting)
Economie, Tewerkstelling en Energie
(Voortzetting), blz. 743

Sprekers : mevrouw M. Vogels, de he-
ren J. De Roo, J. Laverge, A. Denys,
0. Van Ooteghem, W. Cortois, E.
Van Rompuy, Minister G. Geens, de
heren H. Schiltz, N. De Batselier

Ruimtelijke Ordening
Natuurbehoud en Groenvoorziening
Landinrichting en waterbeheersing, blz.
767

Sprekers : de heren G. Beerden, ver-
slaggever, J. Leclercq, M. Van houtte,
J. Sauwens, mevrouw M. Vogels, M.
Capoen, J. De Seranno, Minister J.
Pede, J. Lenssens, P. Deprez

Regeling van de werkzaamheden, blz. 792

Nr. 23 Donderdag 26 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 793

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid, blz. 793

Sprekers : de heren J. Van Hecke,

verslaggever, L. Hancké, L. Vanho-
renbeek, mevrouw M. Vogels, de he-
ren E. De Groot, G. Cardoen, me-
vrouw C. Smitt, de heer J. Valkeniers

Regeling van de werkzaamheden, blz 811

Nr. 24 Donderdag 26 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 813

Ontwerp van decreet
Indiening en verwijzing, blz. 813

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Welzijn
Gezondheid (Voortzetting), blz. 813

Sprekers : Minister R. Steyaert, J.
Lenssens, de heren J. Valkeniers, L.
Hancké, J. Van Hecke, J. Caudron

Onderwijs en Vorming, blz. 828
Sprekers : de heren F. Piot, verslagge-
ver, A. Laridon, E. Beysen, mevrouw
N. Maes, de heer C. Moors, mevrouw
M. Van Puymbroeck, de heren E. Fla-
mant, L. Vanhorenbeek, M. Desut-
ter, Minister T. Kelchtermans

Media, blz. 848
Sprekers : de heren W. Seeuws, ver-
slaggever, H. Van Rompaey, J. Bos-
mans, P. Chevalier, A. De Beul, L.
Lenaerts, Minister P. Dewael

Regeling van de werkzaamheden, blz. 870

Nr. 25 Vrijdag 27 maart 1987
Morgenvergadering

Berichten van verhindering, blz. 871

Ontwerp van decreet houdende aanpas-

sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 9
Algemene bespreking (Voortzetting)
Snort, blz. 871

I Sprekers : de heren P. Vandermeulen,
verslaggever, A. Diegenant, P. De
Weirdt, 0. Van den Broeck,  J. Cau-
dron, C. De Clercq, J. De Roo, A.
Denys, Minister P. Dewael

Cultuur, blz. 886
Spreker : de heer F. Bosmans, ver-
slaggever

Regeling van de werkzaamheden, blz. 890

Nr. 12 Vrijdag 27 maart 1987
Middagvergadering

Berichten van verhindering, blz. 891

Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor hetbegrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Algemene bespreking (Voortzetting)
Cultuur (Voortzetting), blz. 891

Sprekers : de heren M. Galle, F. Bos-
mans, J. Vandermarliere, A. De Beul,
mevrouw M. Van Puymbroeck, de he-
ren M. Desutter, P. Breyne, mevrouw
N. Maes, de heren W. Seeuws, L.
Dierickx, A. Bourgeois, mevrouw L.
Detiège, de heren L. Hancké, A. De-
nys, Minister P. Dewael

Vaste Nationale Cultuurpactcommissie
Benoeming van een vast lid, blz. 922
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Ontwerp van decreet houdende aanpas-
sing van de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap voor het begrotingsjaar 1986
- 9-A (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Artikelsgewijze bespreking, blz. 922
Hoofdelijke stemming, blz. 923

Ontwerp van decreet houdende de mid-
delenbegroting van de Vlaamse Gemeen-
schap voor het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987)
lichting)

- Nr. 1 (Algemene toe-

- 7 (1986-1987) - Nrs. 1 en 2

Ontwerp van decreet houdende de begro-
ting van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1987
- 6 (1986-1987) - Nr. 1 (Algemene toe-
lichting)
- 8 (1986-1987) - Nrs. 1 (+ Erratum +
Bijlagen) tot 10
Artikelsgewijze bespreking, blz. 927

Sprekers : mevrouwen M. Vogels, N.
Maes, de heer H. Schiltz, Minister G.
Geens, de heren 0. Van Ooteghem,
V. Anciaux

Hoofdelijke stemming, blz. 952
Sprekers : de heren H. Schiltz, J. Van
Elewyck, mevrouw M. Vogels, de he-
ren G. Verhaegen,  H. Denys

ting van het Ministerie van
Gemeenschap te Brussel

de Vlaamse

Hoofdelijke stemming, blz. 956

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer H. De Loor tot de heer J. Lens-
sens, Gemeenschapsminister van Volks-
gezondheid en Leefmilieu, over de fusie
van de Vlaamse Waterzuiveringsmaat-
schappij met de Waterzuiveringsmaat-
schappij van het Kustbekken en de malai-
se onder het personeel van de VWZ
Hoofdelijke stemming, blz. 957

Regeling van de werkzaamheden, blz. 958

Artikelsgewijze bespreking, blz. 924
S
lif

rekers : de heer J. Van Elewyck,
inisters J. Lenssens, G. Geens

Hoofdelijke stemming, blz. 926

Moties tot besluit van de interpellatie van
de heer N. De Batselier tot de heer G.
Geens. Voorzitter van de Vlaamse Execu-
tieve, Gemeenschapsminister van Econo-
mie en Werkgelegenheid, over de huisves-

Bijlagen
Begrotingstabellen, blz. 959
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25e vergadering Vrijdag 27 maart 1987
Morgenvergadering

VOORZITTER : de heer F. Groot-
jans
- De notulen van de jongste
ring worden ter tafel gelegd.

vergade-

- De vergadering wordt geopend om
10 uur.

De Voorzitter : Dames en heren, de
vergadering is geopend.

BERICHTEN VAN VERHINDE-
RING

P. Van Der Niepen, W. Van Durme,
L. Vanvelthoven, F. Willockx; ge-
zondheidsredenen.

H. Adriaensens, H. De Croo; bui-
tenslands.

F. Cauwenberghs, J. Desseyn, 0.
Lefeber, N. Maes, L. Tindemans;
ambtsverplichtingen.

V. Peuskens, V. Van Eetvelt, F. Vre-
ven; familieverplichtingen.

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende aanpassing van de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap voor
het begrotingsjaar 1986
- 9-A (198601987)-Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de middelenbegroting van -de

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 25
27 maart 1987

Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1987
- 6(1986-1987)-Nr.1 (Algemene toe-
lichting)
- 7 (1986-1987)-Nrs. 1 en 2

ONTWERP VAN DECREET hou-
dende de begroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotings-
jaar 1987
- 6 (1986-1987)-Nr.1 (Algemene
toelichting)
- 8 (1986-1987)-Nrs.l(+ Erratum +
Bijlagen) tot 9

Algemene bespreking (Voortzetting)

De Voorzitter : Dames en heren, aan
de orde is de voortzetting van het
begrotingsdebat.

SPORT

De Voorzitter : Wij behandelen
thans een tweede materie waarvoor
Minister Dewael bevoegd is, met na-
me sport.

De heer Vandermeulen, verslagge-
ver, heeft het woord.

De heer P. Vandermeulen, verslag-
gever (op de tribune) :Mijnheer  de
Voorzitter, mijnheer de Minister,
geachte collega’s, op 3 februari heeft
de Commissie voor Sport de artike-
len en secties besproken van de ont-
werpen van decreet houdende aan-
passing van de begroting 1986 en de
begroting 1987. Uit de toelichting
van de Minister blijkt dat de begro-
ting sport moet bekeken worden van-
uit de gewone begroting en de begro-
ting van het Sportfonds. Beide begro-
tingen lopen door elkaar en sedert
jaren worden tekorten op de gewone

Berichten van verhindering
Begrotingsontwerpen

begroting opgevangen via kredieten
van het Sportfonds : uitgaven voor
sportcentra en personeelsuitgaven
worden door het Sportfonds gedra-
gen.

Uit de cijfers blijkt het volgende.

- voor de gewone begroting : Titel
1, sectie 52 : 14,6 miloen frank uitga-
ven meer dan in 1986; sectie 53 : 1,3
miljoen frank meer; Titel II, sectie
52 : + 37 miljoen frank ; sectie 53 :
+ 1 miljoen frank.

- Voor het Sportfonds blijft het een
voorlopige raming aangezien de do-
tatie van de Lotto niet gekend is en
men anderzijds het advies van de in-
specteur van financiën en het stand-
punt van de Hoge Raad voor de
Sport moet afwachten. De Minister
schat de stijging van de ontvangsten
op 6 miljoen frank, de stijging van de
uitgaven op 18 miljoen frank.

De belangrijkste uitgaven zijn de vol-
gende.
- Titel 1, 1. aan de landelijke orga-
nisaties 135 miljoen; 2. aan de stede-
lijke sportfunctionarissen 5 miljoen.
- Titel II, 3. binnen het kader van
een verhoogd investeringsprogram-
ma wordt voorrang gegeven aan de
subsidiëring van de lokale besturen.

Tevens moeten de middelen voorzien
worden conform de beleidsnota van
de Gemeenschapsminister voor de
promotie van de sport voor allen, de
kadervorming, de schoolsport, het
Vlaams bureau voor topsport.

Meerdere vragen worden gesteld in
verband met het BOIC. Zo worden
bezwaren geuit tegen het inschrijven

871
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Vandermeulen

van 1,5  miljoen frank toelagen aan
dit Comité.

Het BOIC is een unitair organisme
dat door allerlei initiatieven het be-
leid van de Vlaamse Gemeenschap
doorkruist. Met de rol als spreekbuis
in de internationale sportwereld kan
men akkoord gaan maar niet als
woordvoerder van de sportfederaties
ten overstaan van de nationale over-
heid.

In Vlaanderen ontbreekt een alge-
meen vertegenwoordigend lichaam
van de sportfederaties.

Uit het antwoord van de Minister
blijkt dat de splitsing van het BOIC
onmogelijk is omdat bij internationa-
le contacten slechts 1 vertegenwoor-
digend organisme erkend wordt.

De Minister staat positief tegenover
het voorstel tot oprichting van een
koepel voor de sportfederaties in
Vlaanderen.

Vragen werden gesteld over de ver-
mindering van de factor verzekerin-
gen tegenover de landelijke sportfe-
deraties.

Het decreet bepaalt dat de landelijke
georganiseerde sportfederaties voor
75 procent moeten worden gesubsi-
dieerd. Thans bedraagt dit nog 25
procent. Een ander lid wijst erop dat
door BLOSO georganiseerde activi-
teiten voor 100 procent verzekerd
worden, terwijl er een dalende trend
is voor de landelijke sportverenigin-
gen. In 1983 bedroeg deze tussen-
komst : 82 procent van de decretale
norm van 75 procent, in 1984 : 94
procent, in 1985 : 63 procent en in
1986 : 23,6  procent. De Minister ver-
klaart gekozen te hebben voor ac-
centverlegging , liever dan voor li-
neaire aftopping. Het argument van
de ,,decretale norm” is volgens de
Minister niet strijdig met de letter en
de geest van het decreet.

Een
over

derde pakket
het Sportfonds.

vragen handelt

Een lid verkiest de integratie van de
begroting van het Sportfonds in de
gewone begroting. De personeelsuit-
gaven zouden alleszins zo vlug moge-
lijk moeten overgeheveld worden.

De wet op het Sportfonds moet een
soepel beleid mogelijk maken voor
de Minister bevoegd voor de sport.
Het moet echter betreurd worden dat
daar waar 60 procent van de bijko-
mende middelen naar particuliere
initiatieven zou gaan, in werkelijk-
heid een daling vast te stellen is van
40 procent in 1973 naar 22 procent in
1987.

Een lid gaat hiermee niet akkoord :
van de 1 miljard frank middelen van
BLOSO gaan er nu 80 procent naar
overheidsinitiatieven en 20 procent
naar particuliere initiatieven.

Hij waarschuwt tevens voor het ge-
vaar van subsidiëring, afhankelijk
van eigen inbreng, waardoor de over-
heid als grootste inrichter bevoor-
deeld wordt.

Andermaal wordt aangedrongen op
de overheveling van de personeels-
kosten naar de gewone begroting. De
Gemeenschapsminister zal overleg
plegen om deze overgang mogelijk te
maken. De toegewezen artikelen en
secties worden aangenomen met 8
stemmen voor en 2 tegen. (Applaus
op alle banken)

De Voorzitter : De heer Diegenant
heeft het woord.

De heer A. Diegenant (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
heer de Minister, geachte collega’s,
ik zal mijn uiteenzetting in vier
hoofdstukken indelen.

1. Het volume van de begroting voor
de sport; met andere woorden het
herstel van de begroting voor sport;

2. De toepassing van het subsidiari-
teitsbeginsel in het door de Vlaamse
Gemeenschap gevoerde sportbeleid,
namelijk de herwaardering van het
subsidiariteitsbeginsel;

3. De Overheid als concurrent van
de particuliere sportorganisaties;

4. De nood aan overleg tussen de
Vlaamse Overheid voor sport en de
organisaties die in Vlaanderen de
sport inrichten.

Ten eerste, het
ting voor sport.

herstel van de begro-

De taak van de Commissie voor
Sport, die ik de eer heb te mogen
voorzitten, is zeker niet onbelangrijk,
ook al mocht het volume van de be-
groting die ze bespreekt, die indruk
verwekken.

De begroting voor sport kende tij-
dens de jaren 1981 en 1982 - de eerste
twee jaren dat de Vlaamse Executie-
ve, los van de nationale Regering,
volkomen zelfstandig haar uitgaven-
begroting voor sport opstelde - een
ware vrije val.

Vorig jaar, 1986, trad een lichte ver-
betering op, Vlaanderen zou 0,85
procent van zijn begroting aan sport
besteden.

Niettegenstaande een nominale ver-
hoging van het sportbudget dit jaar,
zal Vlaanderen in 1987, 0,84  procent
van zijn begroting aan sport beste-
den. In 1980 bedroeg het Vlaamse
budget voor sport 785,5  miljoen
frank. In 1987 zal dit 775 miljoen
frank zijn. Rekening gehouden met
de inflatie, mag gesteld worden, dat
het bestedingsvermogen voor sport
met minstens 30 procent daalde,

In geen enkel ander beleidsdomein
kan men deze vaststelling doen !

Wel wil ik er aan toevoegen, dat
dank zij de toelage van de Lotto, het
nationaal Departement voor Finan-
ciën, toelage die jaarlijks ongeveer
275 miljoen frank bedraagt, de scha-
de kon worden beperkt.

De oproep tot budgettaire wederop-
standing van de sport, oproep die ik
vorig jaar vanop deze plaats lanceer-
de, wens ik hier luid te herhalen.

Eenieder zal willen begrijpen dat de
huidige toestand onaanvaardbaar is.
Hij kan niet blijven gedoogd worden.

De sport heeft een essentiële op-
dracht te vervullen in het gezond-
heidsstreven van de bevolking, zowel
als in de volksontwikkeling en -vor-
ming .

De huidige begrotingscijfers brengen
deze opdracht in het gedrang.

Ten tweede, de herwaardering van
het subsidiareteitsbeginsel.
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In Vlaanderen, zoals in andere Wes-
terse landen, werd de sportbeoefe-
ning sedert haar ontstaan, door parti-
culiere organisaties uitgebouwd.

Nog steeds bieden deze organisaties
het onontbeerlijk weefsel, dat diege-
ne die aan sport. wil doen, opvangt.
Nog steeds zijn zij het die zullen moe-
ten instaan voor de kwaliteit van het
sportaanbod. Het is alleen via de
sportverenigingen dat zowel de re-
creatiesporter als de competitie- en
topsporter, zijn recht op kwaliteits-
sport kan doen gelden.

De Overheid moet die verenigingen
daarbij steunen, hen aanmoedigen.
Zo zien we het, in toepassing van het
subsidiariteitsbeginsel, dat de basis
vormt van onze opvatting over over-
heidsbeleid.

Maar wat stellen we vast ?

Wanneer de landelijke sportoverheid
over één miljard frank per jaar be-
schikt, begroting samen met het
Sportfonds, besteedt ze 200 miljoen
frank van dit bedrag aan subsidiëring
en behoudt ze 800 miljoen frank voor
overheidsinitiatieven.

Dat men niet verkeerd begrijpe. Ook
het overheidsbeleid richt zich tot de
sportende of tot sport te bewegen
burger. We erkennen de rol van de
Overheid. Maar wat een oneven-
wicht.

Wanneer de landelijke sportadmini-
stratie, los van de gemeentelijke en
provinciale, over 1000 voltijdse sport-
ambtenaren beschikt, beschikken de
landelijke sportfederaties er over
175. U hoort het goed : de verhou-
ding is 1000 tegen 175.

Mag ik naar twee andere sectoren uit
het Vlaamse beleid verwijzen met na-
me de gezins- en welzijnssector ? De-
ze sector besteedt 20 percent van de
Vlaamse uitgaven, namelijk 14 mil-
jard frank. Maar hier gaat, in toepas-
sing van het subsidiariteitsbeginsel,
80 percent van het budget naar de
particuliere initiatieven en 20 percent
naar de Overheid.

In de sector van het toerisme gaat 18
procent van de 555 miljoen naar de

Overheid, 82 procent naar de parti-
culiere sector.

Op basis van haar uiterst belangrijke
ordenende opdracht, vaardigt de
Overheid er werkingsnormen uit op
basis van de welke ze betoelaagt. Ze
betoelaagt werkingskosten, vorming
zowel als infrastructuur. Ze is de or-
denende partner.

Ten derde de Overheid als concur-
rent

In de sector van de sport treedt de
Overheid op als concurrent van de
particuliere sportverenigingen. Ik wil
u 6 voorbeelden geven.

1. Op het vlak van de sponsoring

Mijnheer de Minister, U stelt in Uw
inleiding bij deze begroting, dat U
wil betoelagen in de mate dat er ook
eigen middelen gevonden worden.
Dat is een gezond beginsel. Wat stel-
len we nu vast ?

Wanneer de sportfederaties de spon-
sormarkt verkennen ontmoeten ze de
Overheid als concurrent. Met meer
geld en meer mensen kan ze grotere
initiatieven opzetten; en dus met een
eigen sportprodukt meer mensen be-
reiken dan de federatie. Een bedrijf
kiest logischerwijze voor de grootste
publicitaire respons. Op de sponsor-
markt klopt de Vlaamse sportover-
heid de particuliere sector in Vlaan-
deren met vele lengten. Een collo-
quium over sportmanagement en -
sponsoring zal daar niet veel aan ver-
anderen.

2. Op het vlak van de kadervorming

De federaties krijgen voor hun ka-
dervorming geen toelagen. Het be-
treft nochtans een primaire opdracht
van de federaties, die essentieel ver-
band houdt met de kwaliteit van het
sportaanbod. Het gaat om trainers,
scheidsrechters, bestuursleden. Het
gaat niet alleen om hun opleiding,
maar ook om hun permanente bij-
scholing. De federaties kunnen voor
de kadervorming hun vast personeel,
betoelaagd aan 90, 75 of 50 procent
inschakelen. Bijkomende krachten
moeten betaald worden aan honderd
procent.

Daartegenover reserveert de Over-

heid zich op het budget van het
Sportfonds 16,5  miljoen frank voor
kadervorming. Aan bijscholing is ze
nog niet toe.
We ontkennen de Overheid niet het
recht kadervorming in te richten. We
kunnen niet aanvaarden dat ze er het
monopolie van verwerft.

Eerder zien we een overheid die kwa-
liteitsnormen voor kadervorming en
bijscholing uitvaardigt en vervolgens
de inrichters betoelaagt, en hierbij de
lesgevers van de particuliere sector
op dezelfde wijze vergoedt als haar
eigen lesgevers.

Pas dan zal ze kunnen vaststellen of
de federaties en welke, te kort schie-
ten in hun vormingsopdracht.

3. Op het vlak
bevordering.

van de sport voor allen

Begin van de jaren zeventig kwam de
,,sport voor allen”-beweging op gang.
Het was de democratisering van de
sport.

Terecht werd door de Overheid vast-
gesteld dat de sportfederaties te wei-
nig ondernamen om deze beweging
te ondersteunen, te bevorderen.

Er pleiten evenwel verzachtende om-
standigheden.

1. De problematiek van de splitsing
van de federaties ten gevolge van de
culturele autonomie bekommerde
hen zeer en vergde grote administra-
tieve aanpassingen;

2. De financiële aanmoediging die
hen werd aangeboden - 50.000 frank
per jaar - is te verwaarlozen, zeker
als men ziet wat de Overheid voor
zichzelf aan middelen en personeel
voor dit doel diende te reserveren om
resultaat te boeken;

3. Een competent personeelslid aan-
werven en enige werkingsmiddelen
verschaffen, kost vlug een miljoen.
De federaties konden met moeite het
nodige personeel aanwerven om hun
klassieke, zich eveneens uitbreidende
activiteiten te schragen.

In die omstandigheden konden de
sportverenigingen onvoldoende in-
spelen op de ,,sport voor allen” bewe-
ging. Ze kunnen dit nog niet. Maar
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wel wordt van hen verwacht dat de
meerderheid van wie door deze be-
weging aan het sporten wordt gezet,
door hen wordt opgevangen en ver-
der begeleid, zoniet worden ze met
de vinger gewezen.

4. Op het vlak van de huurtoelage
de sportinfrastructuur

en

Ik zal niet uitweiden over de huurtoe-
lage aan de federaties maar ook hier
meent de administratie geen huurtoe-
lage te moeten betalen wanneer de
federatie eigenaar of mede-eigenaar
is van haar gebouw, precies alsof me-
de-eigenaar zijn van een woning geen
uitgaven meebrengt. Huurgeld  dient
toch ook om eigenaarskosten te beta-
len.

Moet ik er aan herinneren hoe moei-
lijk het ging om een regeling uit te
werken die particuliere sportinfra-
structuur betoelaagt ?

5. Op het vlak van de middelen van
het Sportfonds

Ook hier werd de Overheid de con-
current van de sportverenigingen.
Door de negatie van het subsidiari-
teitsbeginsel, verdrong ze de particu-
liere sector.

Bij de oprichting van het sportfonds
in 1963 bepaalde de wetgever dat
minstens 60 procent van haar groot-
ste inkomstenbron naar betoelaging
van particuliere initiatieven zou
gaan. In 1974 werd dit minstens 40
procent. Op dit ogenblik en tegen de
geest van de wet in, bedraagt dit nog
25 procent. Terloops, op de gewone
begroting van de Gemeenschap, be-
draagt de steun aan de particuliere
sector, 22 procent.

6. Op het vlak van de sportverzeke-
ring zal collega Declercq dieper in-
gaan. De verslaggever heeft er reeds
opgewezen dat wanneer men bij een
sportfederatie aan sport doet men
voor zijn verzekering moet betalen,
maar voor BLOSO-sportinitiatieven
moet men geen verzekering betalen.
Dus, de overheid is concurrent van
de particuliere sportfederaties.

U zal het met me eens willen zijn,
Mijnheer de Minister, hier moet wor-

den bijgestuurd. Het subsidariteitsbe-
ginsel moet in ere worden hersteld.

We dringen aan dat dit op een aantal
punten reeds zou gebeuren op de be-
groting van 1987.

We dringen aan dat dit prioritair zou
gebeuren ten voordele van de post
aankoop van sportmateriaal door de
particuliere sportverenigingen. Voor
deze post wordt thans 10 miljoen
frank voorzien. Dit dekt de dringen-
de behoeften geenzins. Normaal
werd voor deze post enkele jaren ge-
leden nog het drievoudige ingeschre-
ven.

Het bedrag voor de subsidiëring van
de verzekering van de sportbeoefe-
naars dient drastisch te worden ver-
hoogd.

Terzelfdertijd dring ik erop aan dat
voor het decreet op de aankoop,
bouw of verbouwing van particuliere
infrastructuur de uitvoeringsbesluiten
zouden worden getroffen, zodanig
dat wij niet opnieuw het voorziene
krediet, dat al zo mager is, in de the-
saurie moeten terugstorten, zoals vo-
rig jaar het geval was.

De aangekondigde aanpassing van
het decreet op de erkenning en be-
toelaging van de landelijke sportver-
enigingen moet ons de gelegenheid
bieden, niet alleen budgettair maar
ook reglmentair, deze organisaties de
middelen te verstrekken die nodig
zijn. En in de eerste plaats denk ik
aan een betere betoelaging voor
meer en bekwame administratieve en
sporttechnische stafmedewerkers.
De actie van de sportvrijwilligers ver-
dient meer beroepsondersteuning ’
binnen de federaties.

Er isnood  aan overleg tussen de lan-
delijke sportoverheid en de sportfe-
deraties die in Vlaanderen actief zijn.
Democratische beleidsvoering, in
welk domein ook’ geschiedt in over-
leg met de betrokkenen. Met de
sportfederaties bestaat dit overleg
niet.

Ongeveer 20 procent van de Vlamin-
gen zijn lid van een sportclub. Meer
dan één miljoen sportbeoefenaars
zijn in Vlaanderen aangesloten bij

één van de 16.000 sportclubs. Deze
clubs zijn verenigd in 90 sportbon-
den.

Het overleg met die sportbonden
moet georganiseerd worden. De
Overheid moet hiertoe de bereidheid
betonen. We denken dat dit kan via
een permanent koepelorgaan, naar
het voorbeeld van de ,,Nederlandse
Sportfederatie” of de ,,Deutsche
Sportbund”. Overleg voeren sluit
niet uit dat de Overheid regelend op-
treedt en eventueel zelfs ingaat tegen
een al te conservatieve of discrimina-
toire instelling van de particuliere
sportverenigingen. Permanent over-
leg met hen organiseren, via een on-
afhankelijke en hun eigen organisa-
tie, is hen evenwel als volwaardig er-
kennen.

Bij de sportbonden bestaat belang-
stelling voor dergelijk overlegorgaan.
Nu meer dan vroeger. overleg, ge-
structureerd overleg, tussen de sport-
wereld en de Overheid wordt nu mo-
gelijk. De sport, als breed maat-
schappelijk verschijnsel, heeft de
stelling verlaten volgens de welke ze
zich beter buiten de politiek, buiten
het overheidsbeleid zou moeten be-
wegen. Zonder zijn zelfstandigheid
en prerogatieven te willen prijsgeven,
is de sportwereld er zich thans van
bewust dat overleg met de Overheid
geboden is. In het belang van de
sportende mens en hun eigen op-
dracht.

Ik wil u danken omdat u ingegaan
zijt op de vraag om bij de begroting
voor sport, ook de begroting van het
Sportfonds aan de Commissie voor
te leggen. Strikt genomen bent U
daartoe niet verplicht. Beide begro-
tingen samen bespreken is nochtans
de enige mogelijkheid om tot een
overzichtelijke en coherente bespre-
king van het Overheidssportbeleid te
komen.

Onderzoek van de begroting van het
Sportfonds wijst uit dat minstens 120
tot 150 miljoen op dit Fonds geampu-
teerd wordt voor overheidspersoneel
en -bestedingen die er volgens ons
niet thuis horen. Regularisatie van
die toestand, inzake personeel in de
eerste plaats, zou de zo noodzakelij-
ke bijsturing waarvoor we pleiten,
heel wat gemakkelijker maken.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 25
27 maart 1987 Begrotingsontwerpen 874



sportfe- 

sportpeda- 
gogisch 

be- 

sportorgani- 

cultuur- 
CVP- 	 privé-initia- 	 167,5 

tieven 	 werk- 

werkver-

sportpro- 

sporttechni- 
sche 

con- 
sportbe- 

ongeletter- 

mijn- 
	 BLO- 

Diegenant

De sportbeweging in Vlaanderen
wordt in overgrote mate gedragen
door vrijwilligers. Dit is haar edel-
moedigheid, het is haar kracht; het
is ook haar zwakte.

De sportparticipatiegraad in Vlaan-
deren neemt af. De clubs en sportfe-
deraties zijn het weefsel van de sport-
beweging. Dit weefsel wordt thans
bedreigd. Dit kan niemands bedoe-
ling zijn.

De kwantitatieve vlucht die de sport-
beoefening in Vlaanderen nam kan
enkel volgehouden en ondersteund
worden door beleidsbekwame sport-
federaties.

Door uw actie ,,Vlaanderen leeft”,
mijnheer de Minister, wil u wat in
Vlaanderen cultureel actief is onder-
steunen. Wij vinden dat prima. De
CVP kan u hierin volgen.

De CVP-jongeren stellen in hun reso-
luties ter voorbereiding van hun con-
gres van einde maart over het ge-
zin : ,,socio-culturele en sportorgani-
saties dienen in hun begeleiding van
kinderen en jongeren in staat te wor-
den gesteld hun pedagogische op-
drachten waar te maken.”

In haar stellingname inzake cultuur-
beleid van 14 februari zegt het CVP-
nationaal bestuur : ,,Vlaanderen
heeft een rijke traditie van vrije ver-
enigingen die mensen uit alle lagen
van de bevolking permanent vormen
en begeleiden. Deze verenigingen
moeten blijvend een belangrijke rol
kunnen spelen. Ook de sportbeoefe-
ning behoort tot de cultuur van een
volk”.

Laat ons daarom samen de inspan-
ning opbrengen voor een beleid dat
kwalitatief goede en sterke federaties
in de hand werkt. Sportclubs en bon-
den die hun opdracht aanwillen en
aankunnen. Herstel van het sport-
budget en herwaardering van het
subsidiariteitsbeginsel zijn hiertoe de
sleutels. (Applaus bij de CVP)

De Voorzitter : De heer De Weirdt
heeft het woord.

De heer P. De Weirdt (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, mijn-
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heer de Minister, collega’s, naar aan-
leiding van de bespreking van de Be-
groting Sport in deze Vlaamse Raad,
wens ik een viertal hoofdstukken te
behandelen. Een eerste hoofdstuk
waarin ik een aantal algemeenheden
wens te stellen, een tweede hoofd-
stuk waarin ik het specifiek over
BLOSO wil hebben, een derde
hoofdstuk waarin ik wil spreken over
de lokale besturen, een vierde hoofd-
stuk waarin ik het probleem van de
financiering wens te behandelen.

Mijnheer de Minister, in mijn eerste
hoofdstuk algemeenheden wens ik
twee punten te behandelen, namelijk
de privatisering in de sport en de be-
scherming van het sporttechnisch ka-
der.

Ten eerste, de privatisering in de
sport moet niet volledig en princi-
pieel worden afgewezen. Daar waar
nodig en nuttig, moet dit gebeuren
met de gewenste omzichtigheid en
mits het respect voor en de toepas-
sing van de cultuurpactwetgeving. De
ondersteuning van dergelijke initia-
tieven door de overheid mag zeker
geen alibi vormen voor het omzeilen
van deze wettelijke bepalingen.

De tendens tot privatisering wordt
ook in de sportsector steeds meer
voelbaar. Het ondersteunen van de
ontwikkeling van zekere privé-initia-
tieven  kan een belangrijke bijdrage
leveren tot de verhoging van de kan-
sen op tewerkstelling. Deze evolutie
mag dan ook niet volledig en princi-
pieel worden afgewezen. Voor zeer
specifieke taken, die gemakkelijker
gebeuren binnen het privé-initiatief
dan in het soms rigiede kader van de
overheidsdienst, is dit inderdaad een
betere oplossing. Deze privatisering
mag echter in geen geval een voor-
wendsel zijn voor het ondergraven en
het ontmantelen van de overheid, die
binnen de sportsector haar rol vol-
waardig moet kunnen vervullen. De-
ze privatisering mag geen vervangend
karakter krijgen, maar wel een con-
cretisering van dit principe. Dit moet
gebeuren met de nodige omzichtig-
heid en mits het eerbiedigen en toe-
passen van de cultuurpactwetgeving,
vooral wanneer ondersteuning vanuit
de overheid wordt geboden. Indien
de overheid bepaalde initiatieven via
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deze procedure naar de privé door-
schuift, mag dit zeker geen alibi vor-
men voor de omzeiling van de hoger
aangehaalde wettelijke bepalingen.
Op ideologisch en filosofisch vlak
moeten dan ook de nodige garanties
worden ingebouwd, zoals deze zijn
voorzien bij de openbare initiatieven.

Ten tweede, de sportorganisatorische
en sportpromotionele taken moeten
in de toekomst worden toegewezen
aan sporttechnisch en/of sportpeda-
gogisch geschoolden.

Bij de werkverschaffende initiatieven
die door de overheden op alle be-
stuursniveaus moeten worden geno-
men, is het noodzakelijk dat in be-
langrijke mate aandacht wordt be-
steed aan het bieden van voldoende
kansen aan op sporttechnisch en
sportpedagogisch vlak vakkundig ge-
schoolden. De overheid moet dan
ook de nodige initiatieven ontplooien
om de kwaliteit van haar dienstverle-
ning te verhogen via een bescherming
der sportpedagogen.

Er heerst op dit ogenblik een groot
aanbod aan werkloze pedagogisch
geschoolde sporttechnici. Binnen de
structurele werkloosheid scoren de
regenten en licentiaten in de lichame-
lijke opvoeding zeer hoog. Volgens
de cijfers van Professor Bonte van de
RUG, is 167,5  procent van de jonge
gediplomeerden in deze sector werk-
zoekend. De RVA-cijfers bevestigen
dat er op dit ogenblik grosso modo
2.912 leerkrachten LO als werkzoe-
kende ingeschreven zijn. Uitgaande
van deze gegevens en met het oog op
het kwaliteitsaspect, moet de over-
heid, bij het opzetten van werkver-
schaffende projecten, in de toekomst
de sportorganisatorische en sportpro-
motionele taken bij prioriteit toewij-
zen aan mensen met een sporttechni-
sche en sportpedagogische opleiding.
Zij moeten, om hun zeer specifieke
taken te kunnen waarmaken, worden
omringd en bijgestaan door de nodi-
ge administratieve krachten. De ta-
ken in verband met de echte sportbe-
geleiding op het veld, mogen niet
meer toegankelijk worden gesteld
voor ,,sporttechnische ongeletter-
den”.

Dan kom ik tot het hoofdstuk BLO-
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SO. Het eerste punt daarin betreft
de regularisatie van het niet statutair
BLOSO-personeel en de afschaffing
van de nepstatuten.

Er dient dringend werk te worden
gemaakt van de regularisatie van alle
precairen onder het BLOSO-perso-
neel, de tijdelijken, de contractuelen,
en het personeel met nepstatuten. De
nu hiertoe aangewende financiële
middelen van het Nationaal Sport-
fonds komen alzo vrij voor de onder-
steuning van sportpromotionele ini-
tiatieven met werkverschaffend ef-
fect bij de lagere besturen en in ande-
re sectoren zoals onder andere de fe-
deraties.

Bijna de helft van de totale BLOSO-
formatie wordt gevormd door niet-
statutair personeel. Op een totale be-
zetting van ongeveer 500 personeels-
leden zijn er inderdaad ongeveer 240
of 48 procent tewerkgesteld als tijde-
lijke, als contractueel of in één of an-
der nepstatuut. Voor de buitendien-
sten alleen is de wanverhouding nog
groter, ongeveer 2/3.  Het regularise-
ren tot statutair personeel van deze
medewerkers, waarvan sommigen
reeds zeer lang in dienst zijn, sommi-
gen meer dan 14 jaar, moet als een
abso lu te  p r io r i t e i t  worden  be -
schouwd. Alzo wordt ten overstaan
van deze personeelsleden eindelijk
een eerlijke situatie geschapen. Te-
vens maakt dit een degelijke, gestruc-
tureerde uitbouw van het BLOSO
mogelijk, op een gezonde en pluralis-
tische basis. Hiervan kan in de huidi-
ge situatie geen sprake zijn.

Alhoewel deze maatregel geen perso-
neelstoename voor het BLOSO bete-
kent, is het onrechtstreeks tewerk-
stellingseffect niet te verwaarlozen.
In dit pakket zitten inderdaad onge-
veer 160 contractuelen, waarvan de
wedden nu ten laste vallen van het
Nationaal Sportfonds. Dit met onder
meer eigen inkomsten gestijfd fonds,
dat werd opgericht ter ondersteuning
van allerhande initiatieven ter bevor-
dering van de sport voor allen, ziet
aldus meer dan 25 procent van zijn
middelen ten onrechte opgeslorpt
worden door weddelasten. De regu-
larisatie door de Vlaamse Gemeen-
schap van deze contractuelen, maakt

op het Nationaal Sportfonds meer
dan 100 miljoen frank vrij die zouden
kunnen worden aangewend ter on-
dersteuning van initiatieven met
werkverschaffend effect. Deze initia-
tieven kunnen zich situeren op het
vlak van de overheid zelf, via de
steun aan de uitbouw van provinciale
en gemeentelijke sportdiensten, van
sportacademies en sportscholen, of
daarbuiten op niveau van de federa-
ties en de clubs of voor de nieuwe
perspectieven en de parallelle secto-
ren.

Het tweede punt in het hoofdstuk
BLOSO betreft de uitbouw van gede-
concentreerde provinciale BLOSO-
diensten.

De tewerkstelling bij het BLOSO zou
verder kunnen worden bevorderd
door de toepassing van het deconcen-
tratieprincipe. De provinciale BLO-
SO-diensten moeten verder worden
uitgebouwd. Voorzien van een ruime
autonomie en met een uitgebreid
personeelsbestand, moeten deze
diensten hun Provincie de beleidsop-
ties van het hoofdbestuur concretise-
ren. Er moet hen voldoende zelfstan-
digheid worden toebedeeld wat de
aanwending van de toegekende kre-
dieten betreft en het opstellen van
programma’s.

Het huidige personeelsbestand van
de Provinciale Diensten moeten ver-
der worden uitgebreid, deels door
overheveling vanuit het hoofdbe-
stuur, maar vooral via de aanwerving
van full-time sportpedagogisch ge-
schoolden zoals regenten en licentia-
ten lichamelijk opvoeding. De op de-
ze wijze goed gestructureerde en vol-
doende bemande Provinciale Dien-
sten zouden dichter bij de bevolking
staan en via een vlotte samenwerking
met de sportdiensten van de lokale
en regionale besturen -Gemeenten
en Provincies - beter tegemoet ko-
men aan de lokale noden. Zij zouden
onder meer kunnen instaan voor de
begeleiding van de sportacademies
en topsportscholen in de Provincie,
de werking van de BLOSO-centra
van hun gebied en de organisatie van
de LCK-cursussen. Een nauwe sa-
menwerking met de provinciale en
gemeentelijke sportdiensten is zeker
aangewezen.

Een derde punt in het hoofdstuk
BLOSO is de uitbouw van de BLO-
SO-sportcentra.

Werk moet worden gemaakt van de
aanwerving van personeel voor de or-
ganisatie van de activiteiten in de
BLOSO-centra. Deze personen met
een organisatie- en animatieopdracht
moeten worden gehecht aan de cen-
tra, na een rationalisatie wat betreft
de uitbouw en de regionale spreiding
van deze laatste.

De Vlaamse Gemeenschap beschikt
over een niet onbelangrijk aantal
sportcentra. Ondanks dit eerder
groot aantal, kan met grote zeker-
heid worden gesteld dat de gereali-
seerde infrastructuur niet voldoet aan
de eisen van een doelgericht sportbe-
leid. Enerzijds werden een reeks cen-
tra opgericht of aangekocht waarvan
de rol en het belang het lokale vlak
niet overschrijden. Daarenboven zijn
deze centra, zeer onoordeelkundig
en ongelijk gespreid en ingeplant. Zo
is er geen BLOSO-infrastructuur in
Zuidoost-Vlaanderen of Zuid-Lim-
burg, terwijl ze in Brabant zo goed
als onbestaande is. Het is dan ook
noodzakelijk enkele kleinere centra
met een zuiver lokale funtie af te sto-
ten. De op deze wijze vrijgekomen
middelen kunnen dan worden aange-
wend voor de degelijke uitbouw van
de overblijvende centra en voor de
oprichting van nieuwe sport voor al-
len georiënteerde centra. Een ratio-
nele planning moet worden gemaakt,
gebaseerd op een onderzoek naar de
bestaande noden, en naar de vraag
in hoeverre bepaalde centra wel vol-
doende kansen hebben gekregen in-
zake de ontwikkeling van aangepaste
en noodzakelijke accomodaties. Uit-
gaande van deze planning moet dan
een evenwichtige regionale spreiding
worden verwezenlijkt, met per Pro-
vincie één polyvalent BLOSO-cen-
trum, twee à drie regionale centra,
en eventueel, waar nodig, specifieke
centra per discipline.

Al deze centra moeten hun supra-lo-
kale functie kunnen vervullen en de
samenwerking met ondergeschikte
besturen kan worden overwogen
voor de realisatie van deze planning.

In de aldus uitgebouwde BLOSO-
centra is voor de beherende overheid
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een belangrijke taak weggelegd op
sportorganisatorisch vlak, wat onte-
gensprekelijk een gunstig effect zal
hebben op de tewerkstelling.

De toename in de overblijvende cen-
tra van het noodzakelijk personeels-
bestand, belast met het administra-
tief en sporttechnisch beheer, kan
worden opgevangen door de overhe-
veling van personeelsleden uit de
over te dragen centra. Daarenboven
moeten aan deze overblijvende, de-
gelijk uitgebouwde centra geschoolde
personeelsleden worden gehecht met
als specifieke taak het plannen, orga-
niseren en begeleiden van de activi-
teiten van het centrum zoals sport-
klassen, stages, kampen.

Het volgende hoofdstuk betreft de
lokale besturen.

De uitbouw van vijf provinciale
sportdiensten met coördinerende,
animerende en sportpromotionele
opdracht en de verder veralgemening
van de oprichting van gemeentelijke
sportdiensten vormen een noodzaak.
Dit moet gebeuren met de financiële
steun van de hogere overheid via een
uitbreiding van het toepassingsgebied
en een versoepeling van de toepas-
singmodaliteiten van het decreet be-
treffende de weddetoelagen voor
sportfunctionarissen.

Uiteraard zijn de gevolgen van elke
maatregel met werkverschaffend ef-
fect bij de overheid het grootst op
het vlak van de ondergeschikte bestu-
ren omwille van de door deze be-
stuursniveaus gevormde brede basis
van de piramidale staatsstructuur.
Een enorm potentieel zijn de vijf Pro-
vinciebesturen en de 332 Steden en
Gemeenten in Vlaanderen die elke
op sportgebied een specifieke rol
hebben.

De Provincies zijn een niet onbelang-
rijk intermediair bestuursniveau. Zij
hebben een aanzienlijke regulerende
en stimulerende taak ten opzichte
van de Gemeenten en een coördine-
rende taak in opdracht van de hogere
overheid, aangevuld met een veel-
heid aan eigen initiatieven. Deze zeer
algemene omschrijving is goed toe-
passelijk op de sportsector, waar

voor de Provincie specifieke taken
zijn weggelegd. Om deze te kunnen
verwezenlijken, is de uitbouw nodig
van vijf goed gestructureerde provin-
ciale sportdiensten, met naast de ad-
ministratieve verantwoordelijke en-
kele sportanimatoren met organisa-
torische taken, bijgestaan door de
noodzakelijke pool van administra-
tieve krachten. Een principiële bezet-
ting van zes personeelsleden per Pro-
vincie is niet overdreven en garan-
deert op dit niveau een tewerkstelling
voor 30 personen.

Om het vlak van de Steden en Ge-
meenten is de mogelijke impact nog
groter. Ook op lokaal niveau heeft
de overheid in de sportsector een sti-
mulerende, dienstverlenende en kan-
sen scheppende rol te vervullen.
Naast de klassieke opdrachten op ad-
ministratief en organisatorisch gebied
voor alle doelgroepen van de plaatse-
lijke bevolking is er de noodzaak aan
dienstverlening en logistieke onder-
steuning van de in de gemeente be-
staande sportstructuren, in casu de
clubs.

De uitbouw van een dergelijke diens-
verlening is niet alleen een uitdaging
voor de reeds bestaande gemeentelij-
ke sportdiensten. Hij moet tevens
een aanzet zijn tot de veralgemening
in alle Vlaamse gemeenten. Indien
men overweegt dat slechts ongeveer
1/3  van onze gemeenten erkend ge-
meentelijk sportcentrum zijn, dan be-
tekent deze verdere uitbouw een sup-
plementaire tewerkstelling van niet
alleen een zeer groot aantal sport-
functionarissen en medewerkers met
een sporttechnische en sportpedago-
gische opleiding maar tevens van een
niet onbelangrijk aantal administra-
tieve hulpkrachten.

Met de op provinciaal niveau gede-
concentreerde BLOSO-diensten vor-
men de provinciale en de gemeente-
lijke sportdiensten een ideaal samen-
werkingsverband om via een zo ratio-
neel mogelijke aanwending der mid-
delen een maximaal resultaat te boe-
ken in de bevordering van de sport-
beoefening, zowel kwalitatief als
kwantitatief. Voor de uitbouw van de
sportdiensten der lokale besturen
moet kunnen worden gerekend op de
financiële steun van de hogere over-

heid. De nodige financiële middelen
moeten worden vrijgemaakt voor de
uitbreiding van het toepassingsgebied
van het decreet betreffende de wed-
detoelagen voor sportfunctionarissen
in de Provincies alsook voor een ver-
soepeling van de toepassingsmodali-
teiten van dit decreet voor de Ge-
meenten.

De verdere uitbouw dient te gebeu-
ren van een sportbegeleidingsstruc-
tuur zoals het Vlaams Bureau voor
Sportbegeleiding -VLABUS-  via een
uitbreiding van het huidige perso-
neelsbestand en een bundeling op
provinciaal vlak van alle kleinschali-
ge en lokale gelijkaardige initiatie-
ven. Aan de medewerkers moet een
volwaardig statuut worden verleend.

De groeiende belangstelling voor de
actieve sportbeoefening en in grote
mate voor de niet georganiseerde
sportbeoefening heeft ertoe geleid
dat het huidig sporttechnisch kader
niet meer volstaat om deze evolutie
op te vangen, laat staan verder te
begeleiden. De vraag naar een aan-
gepast, professioneel opgeleid, sport-
technisch begeleidingskader is dan
ook steeds groter. Nochtans is er een
enorm potentieel aan jammer genoeg
werkloze regenten en licentiaten in
de lichamelijke opvoeding.

Het is zeer duidelijk dat een dis-
crepantie bestaat tussen enerzijds het
groot aantal gediplomeerden in de li-
chamelij ke opvoeding en anderzijds
de tewerkstelling van deze gediplo-
meerden in onder andere de recrea-
tieve sportwereld. Ondanks het be-
staan van een groot potentieel afzet-
gebied zijn de regenten en de licen-
tiaten lichamelijke opvoeding per-
centueel bij de zwaarst getroffenen
op de arbeidsmarkt en kan een groot
aantal onder hen niet op een legale
manier permanent ingeschakeld wor-
den in het sportgebeuren.

Een sportbegeleidingsstructuur zoals
VLABUS  is dan ook een organisme
dat via een DAC-project en met de
steun van de provinciale overheid
een uitkomst wil en kan bieden door
coördinatie van vraag en aanbod. De
voorbije werking heeft niet alleen de
wenselijkheid van dit project aange-
toond maar ook duidelijk gemaakt
dat dit verder moet worden uitge-
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breid. Voeg daarbij de verhoogde
graad van initiatief die voortvloeit uit
de voorgestelde uitbouw van de pro-
vinciale en vooral van de gemeente-
lijke sportdiensten met organiseren-
de opdrachten, en het is duidelijk dat
de vraag naar gespecialiseerde sport-
pedagogen nog zal toenemen. Om
echter zo efficiënt mogelijk hierop te
kunnen inspelen met een verant-
woorde voltijdse tewerkstelling, is
het noodzakelijk dat via de verder
uitbouw van de provinciale VLA-
BUS-afdelingen, met volledige steun
van de betrokken Provinciebesturen,
alle lokale kleinschalige initiatieven
worden gecentraliseerd en gecoörde-
neerd. Op deze wijze kan een supple-
mentaire zeer nuttige tewerkstelling
worden geschapen van vele tientallen
jobs voor sporttechnisch en sportpe-
dagogisch  geschoolden.

Daarenboven kan een organisme als
VLABUS enorme diensten bewijzen
aan de initiatiefnemers op alle ni-
veaus, indien via dit kanaal een goe-
de registratie wordt opgemaakt van
alle beschikbare werkkrachten die in
aanmerking komen om te worden in-
gezet. Dit laatste gekoppeld aan een
goede inventaris van de potentiële
gebruikers moet leiden tot een ge-
coördineerde, maximaal benutte te-
werkstelling van regenten en licentia-
ten lichamelijke opvoeding in de
vooral recreatieve sportsector.

Het is echter onaanvaardbaar dat een
dergelijk belangrijk werkverschaf-
fend project zou moeten blijven steu-
nen op één of ander nepstatuut. De
nodige geldelijke middelen moeten
dan ook worden samengebracht om
aan de medewerkers een volwaardig
arbeidsstatuut te geven. Een systeem
van gezamelijke inbreng van meerde-
re overheidsinstanties, zegge Minis-
teries, Provincies en Gemeenten, ge-
combineerd met de aan de gebruikers
gevraagde tussenkomst, moet dit mo-
gelijk maken. In dit verband kan
worden gedacht aan een decreet voor
subsidiëring van een sporttechnisch
kader op lokaal vlak.

Ik kom tot het laatste hoofdstuk van
mijn uiteenzetting, namelijk de finan-
ciering.

De Voorzitter : Mijnheer De Weirdt,
mag ik u verzoeken te besluiten.

De heer P. De Weirdt : Ik rond af,
mijnheer de Voorzitter.

Een rechtvaardiger verdeling der
budgettaire middelen in de cultuur-
sector zou voor de sport een belang-
rijke financiële injectie kunnen bete-
kenen die grotendeels, zo niet volle-
dig, aan de tewerkstelling kan wor-
den besteed. De flagrante, discrimi-
nerende mistoestand moet onmiddel-
lijk worden rechtgezet. Deze zuiver
budgettaire maatregel kan worden
aangevuld met op de nodige creativi-
teit en inventiviteit gestoelde initia-
tieven.

Het is duidelijk dat de voorheen aan-
gehaalde prioriteiten ter bevordering
van de werkgelegenheid in de sport
op alle overheidsniveaus, onmiddel-
lijk de vraag oproepen naar de moge-
lijke financiering van de geponeerde
oplossingen. Terloops werden reeds
bepaalde suggesties gedaan, maar in
de globale context moet deze finan-
ciering gebeuren via de bestaande
budgettaire kanalen, gecombineerd
met op de nodige creativiteit gestoel-
de nieuwe initiatieven.

De heer Diegenant heeft daarnet het
budget voor de sport vergeleken met
de andere deelbegrotingen van de
Vlaamse Gemeenschap. Ik ga daar
nu niet dieper op in, maar ik sluit mij
aan bij zijn opmerking dat deze sec-
tor nog altijd op heel wat terreinen
en niet enkel in de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap maar ook op
bijna alle bestuursniveaus zeer stief-
moederlijk wordt behandeld op bud-
gettair vlak. Wij moeten er voor ijve-
ren dat de sport voortaan een groter
aandeel krijgt in de begroting.

Mijnheer de Voorzitter, de punten
die ik in mijn uiteenzetting heb aan-
gehaald steunen allen op het feit dat
ik mij wil inzetten voor een beter sub-
sidiëring van de sportsector. De inge-
schreven kredieten zijn vrij schaars,
hoewel de sportsector kan bogen op
heel wat inkomsten, voornamelijk
langs fiscale of parafiscale weg. Wij
pleiten dus voor meer kredieten voor
de sport zodat ook deze sector zijn

steentje kan bijdragen tot de vermin-
dering van de gesel van de werkloos-
heid. (Algemeen applaus)

De Voorzitter : De heer Van den
Broeck heeft het woord.

De heer 0. Van de Broeck (op de
tribune) : Mijnheer de Voorzitter, ik
zal beginnen met een beetje positief
te zijn en al aankondigen dat ik van
de ons toegemeten 20 minuten slecht
5 minuten zal gebruiken. Mijn uit-
eenzetting heb ik op de bank laten
liggen. Ik zal ze houden wanneer wij
terug op ons normale ritme zullen
werken. Ik kan niettemin niet bewe-
ren dat ik niets te zeggen heb. Bijge-
volg wil ik drie onderwerpen naar vo-
ren brengen. Het zijn drie initiatie-
ven van de Vlaamse Raad. Ik ben
blij dat de indiener van het decreet
waarnaar mijn aandacht gaat hier
aanwezig is, namelijk mijn collega,
de heer Constant De Clercq.

Mijn eerste onderwerp is een stok-
paardje van ‘de heer De Clercq en
ook van mij. Het gaat om het decreet
over de niet-betaalde sportbeoefe-
naar. Het decreet werd unaniem
goedgekeurd op één onthouding na.
Maar zelfs de indiener is met mij ak-
koord, samen met alle politieke frac-
ties, met alle sportbeoefenaars, clubs
en spelers dat het moet worden bijge-
schaafd. De indiener van dit decreet
betreffende de niet-betaalde sport-
beoefenaar heeft zelf een initiatief
voorgesteld om een wijziging aan te
brengen. Uit collegialiteit wacht hij
eigenlijk op een initiatief dat u, mijn-
heer de Minister, wenst te nemen. Ik
weet dat het ingevolge besparingen
is dat het op zich laat wachten. Uw
cel sport is niet zo bijster groot. Ik
wil er in ieder geval op aandringen
dat u dit decreet eens nader bekijkt,
zodat die bijsturing zou kunnen ge-
beuren.

Mijn tweede onderwerp betreft de
subsidies aan de landelijke sportbon-
den. Ik weet wel dat de normen daar-
van vastliggen. Het is dan ook niet
mijn bedoeling te zeggen dat er te
weinig kredieten zijn. Ik weet dat u,
in hetzelfde kader van de besparin-
gen, ook daar moet snoeien. Ik wil
er u echter op wijzen dat, wanneer
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de koek dan toch niet groter is, zelfs
kleiner, u als een goed huisvader er-
voor moet zorgen dat de gelden gaan
naar degenen die ze werkelijk verdie-
nen, zoals bijvoorbeeld het paard dat
de haver zou moeten krijgen.

Het derde onderwerp dat ik wil aan-
snijden is van recentere datum. Het
betreft het kaderdecreet dat het mo-
gelijk gemaakt heeft dat er onder an-
dere opleiding kan worden gegeven
aan jonge wielerliefhebbers, wieler-
toeristen of fietsers onder de vijftien
jaar en vanaf twaalf jaar. Ik stel mijn
vraag in de optiek van het eventueel
doortrekken van dit kaderdecreet.
Het is nu enkele jaren oud. Ik vraag
u dan ook waar, hoeveel en welke
belangstelling er is geweest voor die
cursussen die werden ingericht om de
stuurvastheid, de behendigheid enzo-
voorts van toekomstige jonge wiel-
renners te verbeteren. Eigenlijk zou
ik de vraag hier niet moeten stellen
maar vermits u nu éénmaal de Minis-
ter van Sport bent in Vlaanderen en
u niet in de Senaat zetelt doe ik het
toch. Ik lig niet wakker van de gemo-
toriseerde sporten, mijnheer de Mi-
nister, zeker niet van de snelheidsma-
niakken. Voor mij hoeft dat allemaal
niet. Voor mij mogen de wagens in
formule 1 rustig 50 km per uur min-
der rijden. Dan zullen wij hen mis-
schien nog zien voorbijrijden.

Het gaat eigenlijk meer om de behen-
digheid. Mijnheer de Minister, wan-
neer wij vaststellen dat bij voetbal,
atletiek, tennis, zwemmen, turnen,
op zeer jeugdige leeftijd van 7 à 8
jaar soms zelfs al aan competitie
wordt gedaan - en ik zeg niet dat ik
daarvan voorstander ben - denk ik
verder door bij het kaderdecreet voor
de opleiding van jonge wielrenners.
Ik stel de vraag of dit decreet even-
eens zou kunnen worden doorgetrok-
ken voor de motorsport om een ini-
tiatief te nemen, niet in de Vlaamse
Raad maar daar waar het wel hoort.
Het interesseert mij de zienswijze van
de Minister hieromtrent te kennen.

Rekening houdend met het feit dat.
bij het begin van het wielerseizoen
reeds enkele zeer ernstige ongeluk-
ken zijn gebeurd, zelfs met dodelijke
afloop, en wetende dat om de berg

op te gaan lenigheid en kracht zijn
vereist, maar dat om de berg af te
gaan deze kracht niet meer nodig is
maar wel stuurvastheid, behendig-
heid en durf, meen ik te mogen zeg-
gen dat wanneer men vanaf 15 jaar
aan motorcross mag doen men na-
tuurlijk de leeftijdsgrens niet moet
verlagen en de jongeren aan twaalf
jaar deze sport te laten beoefenen.
Dat is mijn vraag niet. Maar vindt u
niet, mijnheer de Minister, wanneer
men aan vijftien jaar aan motorcross-
competitie mag doen, men dan mis-
schien ook beter voordien een beetje
de behendigheid en de stuurvastheid
zou bijsturen.

Graag zou ik vernemen welke de
evolutie is geweest in de opleiding
van de jonge wielerliefhebbers en of
hiervoor de nodige belangstelling be-
stond, of de opleiders tevreden zijn,
of de kinderen daar inderdaad iets
aan hebben en wat de mening van de
ouders dienaangaande is. Wanneer
dit alles positief zou zijn, kan mis-
schien ook wel in de toekomst de lijn
verder worden doorgetrokken voor
andere sporten.

Mijnheer de Voorzitter, ik heb ge-
zegd dat ik slechts vijf minuten zou
spreken. Ik meen dat dit drie belang-
rijke vragen zijn naar de toekomst
toe, initiatieven die jammer genoeg
niet allemaal hier kunnen worden ge-
nomen maar waarmee de sport wel
zou gediend zijn. (Applaus bij de
PW)

De Voorzitter : De heer Caudron
heeft het woord.

De heer J. Caudron (op de tribu-
ne) :Mijnheer  de Voorzitter van de
Vlaamse Raad, mevrouw en heren
Gemeenschapsministers, waarde col-
lega’s, hoewel begrotingscijfers be-
langrijk zijn, zal de VU in dit debat
meer belang hechten aan het sportbe-
leid zelf

Inzake de sportbegroting vragen wij
ons af waarom de gewone sportbe-
groting, 317 miljoen frank en de be-
groting van het Nationaal Sportfonds
(NSF) 463 miljoen frank niet kunnen
geïntegreerd worden, zoals wij dat
reeds jaren vragen. Samen betekent
dit 780 miljoen frank of 0,84  procent

van de totale begroting van de
Vlaamse Gemeenschap. Tot ons ge-
noegen merken wij dat er bij het op-
stellen van de begroting van het NSF
van dit jaar wel rekening is gehouden
met onze kritiek van verleden jaar
toen wij de rekeningen van vorige ja-
ren moesten missen en dus de cijfers
niet konden vergelijken. Blijft de
vraag waarom dit alleen kan bij het
NSF en niet bij de gewone sportbe-
groting. Misschien herinnert u zich
nog onze aanklacht tegen de moge-
lijkheid tot willekeur die in de begro-
ting werd ingebouwd aangezien de
Directeur-Generaal van het BLOSO
ertoe gemachtigd was om, binnen de
perken van de totale kredieten van
artikel 3, de opgesplitste kredieten te
wijzigen op grond van de dienst-
vereisten. Mogen wij aannemen dat
met onze aanmerking rekening werd
gehouden, aangezien dit niet meer in
de voorliggende begroting staat ?

In de begroting van het NSF merken
wij een verschil van 56.309.816 frank
waarvoor wij geen verklaring vinden.
Inderdaad, terwijl de aangepaste be-
groting 1985 440 miljoen frank ver-
meldt staat in de rekening 1985 van
de uitgaven het bedrag van
496.309.816 frank. Onze vraag is
nu : ,,Vanwaar zijn die 56 miljoen
frank gekomen die meer zijn uitgege-
ven dan wat de aangepaste begroting
toeliet ?“. Daar wensen wij toch een
duidelijk antwoord op.

Minister P. Dewael : Hier wil ik u
toch even onderbreken. Eerst en
vooral, en opdat er geen misverstand
zou bestaan, is de integratie van de
begroting van het Sportfonds in de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap in de huidige stand van de wet-
geving, zonder een ingreep in de na-
tionale wetgeving, ter zake niet mo-
gelijk. Bovendien heb ik, collega
Diegenant heeft ernaar verwezen, de
ontwerp-begroting Sportfonds aan de
Commissie meegedeeld omdat dit de
enige mogelijke manier is om een zin-
nig debat te voeren over het sportbe-
leid in zijn geheel met dien verstande
dat ik duidelijk heb gezegd dat het
een ontwerp-begroting is die nog
door de Hoge Raad voor de Sport
moet worden geadviseerd. Het is en-
kel in het kader van mijn betrachting
een zo volledig mogelijke discussie te
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kunnen voeren dat ik het ontwerp
heb meegedeeld, zonder dat ik mij
op dit ogenblik op deze cijfers kan
vastpinnen,

De heer J. Caudron : Mijnheer de
Minister, indien ik u goed heb begre-
pen, dan moet er een wetswijziging
plaatsgrijpen wil men de integratie
van de twee begrotingen ten uitvoer
brengen. (Bevestigend gebaar van de
Minister) Ik vraag u dan ook dat u
daarvan werk zou maken.

Minister P. Dewael : Dat is voor het
nationale Parlement.

De heer J. Caudron : Dan zullen wij
daar initiatieven niemen.

Tot slot van onze beschouwingen
rond deze cijferdans herhalen wij wat
u reeds lang zoudt moeten weten :
,,Met een minibegroting kan men
geen maxibeleid voeren”. Zolang de
Vlaamse Executieve zich moet tevre-
den stellen met de kruimels die van
de nationale begrotingstafel vallen,
zullen wij nooit een autonome en dy-
namisch Vlaamse politiek kunnen
voeren, ook niet op sportgebied. De
Vlaams-Nationalisten herinneren
zich nog levendig de verbale kracht-
patserij  van de Eerste Minister van
Vlaanderen die ermee dreigde de na-
tionale begroting te boycotten wan-
neer de Vlaamse begroting geen 93
miljard frank zwaarder werd. Wie
zich na dergelijke gespierde dreige-
menten als een gedwee schaap tevre-
den stelt met 10 procent van wat hij
eiste, wordt natuurlijk niet ernstig ge-
nomen en kan voortsukkelen met het
been dat de echte bazen sussend heb-
ben toegegooid.

Wat het sportbeleid betreft zou vol-
gens een recente studie van professor
Urbain Claeys, sportsocioloog aan de
KUL en voorzitter van Sporta sinds
1980 het aantal sportende Vlamingen
met 7 procent gedaald zijn. De sterke
stijging tot 1980 is ongetwijfeld te
danken aan de regeringspolitiek ter
zake. Toen werden allerlei acties ge-
voerd zoals ,,Sport voor allen” en
,,Loop  voor je leven”, waarbij de na-
druk lag op de massasport en het re-
creatieve. Vooral de gezelligheid en
de gezondheid werden vooropge-

steld. Nu wordt vooral tijd en geld
besteed aan topsporten en minder
aan massasport. Professor Claeys en
ook de Hoge Raad voor de Sport be-
treuren dat de massale campagnes
voor familiesport tot het verleden be-
horen.

Naast de regeringspolitiek wijt hij de
terugloop van de sport aan de econo-
mische crisis en de veroudering van
de bevolking. Met zijn initiatief
,,Limburg Sportief” zit Minister De-
wael op het goede spoor. De VU
vraagt voor wanneer de actie ,,Vlaan-
deren Sportief” gelanceerd wordt.
Maar daar is geen geld voor zeker ?

In de Sportcommissie van de Vlaam-
se Raad heeft Voorzitter Diegenant
verdienstelijke initiatieven genomen.
Na een geleid bezoek aan enkele
BLOSO-nederzettingen in Vlaande-
ren, hebben wij de delegaties van
BLOSO en van het Belgisch Olym-
p i s c h  e n Interfederaal Comité
(BOIC) in onze Commissie op be-
zoek -gekregen. Uit deze hoffelijk
confrontaties viel heel wat te leren.

Ik kom nu tot BLOSO. Het grote
probleem van BLOSO is dat zijn ex-
plosieve groei niet beantwoordt aan
een evenredige groei van de middel-
en en het personeel. De expansie van
6 naar 26 Rijkssportcentra stelt bij-
voorbeeld problemen vooral wan-
neer dan de wettelijk voorziene in-
komsten vanwege heffingen op paar-
dewedrennen geen gelijke tred hou-
den. Ook eist een groeiende werking
een groeiende personeelsbezetting.
Het wettelijke voorziene personeels-
kader is te klein. Een groot aantal
contractuelen werd aangeworven op
kosten van het Sportfonds. De tijde-
lijk statutairen, de tewerkgestelden
en de stagiairs vallen ten laste van de
begroting van de Vlaamse Gemeen-
schap. Dit is een onhoudbare toe-
stand. Stel u voor dat van de 17 per-
soneelsleden van het sportcentrum
van Liedekerke geen enkel tot het
vast kader van BLOSO behoort.
Wanneer zullen de personeelsleden
een degelijk statuut krijgen en op de
sectie 20 van de gewone begroting
van de Vlaamse Gemeenschap inge-
schreven worden ?

Hoever staat de werkgroep die dit
probleem onderzoekt ? De directeur-
generaal van BLOSO bevestigde ons

dat indien de personeelsproblemen
worden opgelost, er 400 milnoen
frank vrij zal komen om de particulie-
re sportverenigingen te subsidiëren.
BLOSO zou zich niet meer moeten
bezighouden met de uitbating van de
lokale sportcentgra. Die kunnen best
overgemaakt worden aan de plaatse-
lijke besturen. BLOSO kan wel steun
verlenen en vooral die sportaccomo-
daties bouwen die de gemeenten niet
aankunnen zoals een velodroom, een
indoor atletiekbaan of een 400 m.ijs-
baan. In de Hoge Raad voor de Sport
is men met deze problematiek bezig.
Naast de financiële en personeelspro-
blemen ondervindt BLOSO op de
koop toe nog oneerlijke concurrentie
vanwege het BOIC, dat als unitair
orgaan de sportpolitiek van de
Vlaamse Gemeenschap doorkruist
door zich op het terrein te begeven
van de persoonsgebonden materies.
Maar daarover meer in het volgend
hoofdstuk.

Het BOIC, Belgisch Olympisch en
Interfederaal Comité. Daar de Voor-
zitter van het BOIC onvoldoende
Nederlands kent werd de Sportcom-
missie te woord gestaan door onder-
voorzitter Rogge en de administratie-
ve directeur Fallon. Tijdens deze
hoorzitting heb ik van de gelegenheid
gebruik gemaakt om onze klachten
op een rijtje te zetten.

-Het BOIC, dat  zich ,,interfede-
raal” noemt, is in feite een unitair
organisme dat met overheidsgelden
allerhande initiatieven neemt die een
negatie zijn van onze cultuurautono-
mie en het beleid van de Vlaamse
Gemeenschap en dus van de Cultuur-
minister doorkruist. Een schoolvoor-
beeld daarvan zijn de ,,Lentespelen”
waar het BOIC in de Vlaamse scho-
len op zoek gaat naar talenten die
uiteindelijk moeten resulteren in
olympische selecties.

- De ondervoorzitter van het BOIC
beaamt mijn kritiek dat de toepassing
van het ABCD-protocol nogal stroef
verloop en dit vooral na de Olympi-
sche Spelen van Los Angeles.  Wan-
neer het genoemd protocol duidelijk
stelt, met name artikel 4.2, dat voor
de selectie van de olympische atleten
de respectieve gemeenschapsverte-
genwoordigers hun advies moeten
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geven, dan moet het wel tot botsin-
gen komen wanneer het BOIC zich
daar niets van aantrekt.

De VU eist dat het ABCD-protocol
wordt herzien met waarborgen voor
strikte naleving. Zoals vorige jaren
stellen wij de schrapping voor van de
toelage van 1,5  miljoen aan het
BOIC. Wij vragen ons immers af
waarom deze subsidie, die oorspron-
kelijk door de Vlaamse sportadmini-
stratie werd geschrapt, nadien door
de Gemeenschapsminister van Finan-
ciën en Begroting opnieuw wordt in-
geschreven. Zolang het BOIC, dat
overigens over ruime middelen be-
schikt via privésponsoring en presto-
inkomsten, op het terrein komt van
de Vlaamse cultuurautonomie, zal de
VU zich blijven verzetten.

Onlangs heeft de unitaristische Mi-
nister van Verkeerswezen en Buiten-
landse Handel een conventie afgeslo-
ten met het BOIC om door middel
van de Sport Belgische produkten in
het buitenland te promoveren en het
Belgisch imago te verbeteren. Ons
inziens is de nationale Minister zijn

Op 8 januari laatstleden heb ik de
Gemeenschapsminister van Volksge-
zondheid en Leefmilieu en ook de
gemeenschapsminister van Cultuur
geïnterpelleerd over het ontstellend
misbruik van doping in de sport. In
zijn antwoord beaamde Minister
Lenssens mijn stelling dat er drin-
gend maatregelen moeten genomen
worden en beloofde daarvan werk te
zullen maken. Ik dank de Minister
omdat hij woord heeft gehouden en
nu de nodige middelen vrijmaakt om
de bestaande antidopingwet van 1965
toe te passen. Het Ministerie van
Volksgezondheid, dat dit jaar zo een
tweeduizend dopingcontroles plant,
heeft een maand geleden reeds in zes
verschillende sporttakken urinestalen
van sportlui  afgenomen. Goed zo.

bevoegdheid te buiten gegaan aange-
zien de Sport tot de bevoegdheid van
de Gemeenschappen behoort. Minis-
ter De Croo zou de Belgische dienst
voor Buitenlandse Handel zoveel
mogelijk kunnen laten samenwerken

-met de Gewesten door personeel en
budgetten ter beschikking te stellen
om zo de uitvoer van de Gewesten
te bevorderen. Maar zoals blijkt, ge-
bruikt hij die dienst om zoveel moge-
lijk macht naar zicht toe te trekken.
Dit is de zoveelste illustratie van de
vele manieren waarop de schamele
staatshervorming steeds verder uige-
hold wordt.

Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Gemeenschapsminister, waarde col-
lega’s, in een recente brochure
,,Sport in Beweging” uitgegeven in
de reeks Vlaams-Nationale Stand-
punten (VNS) spreken wij ons uit
voor een sportbeleid voor allen en
tegen alles wat de sport kan doen
ontaarden en ontsporen : doping, ge-
weld, overcommercialisering, de
macht van het geld, omkoperij, fisca-
le fraude, overtraining, sportletsels
enzovoort.

De heer P. Vandermeulen (PVV),
verslaggever over  het  begrotings-
hoofdstuk Sport

Het decreet van 2 maart 1977, hou-
dende de erkenning en subsidiëring
van de landelijke sportfederaties,
stelt tien voorwaarden aan de sport-
verenigingen. Wij stellen voor er een
elfde voorwaarde aan toe te voegen,
namelijk de doping bestrijden op een
uniforme manier. Hier kan het voor-
beeld van de Atletiekbond gevolgd

worden : de eerste straf is 6 maand
schorsing; de tweede straf is levens-
lange schorsing.

Enkele woorden nog over het Huis
voor de Sport.

Samen met heel wat Vlaamse sport-
beoefenaars in het Brusselse betreu-
ren wij dat de Nederlandse Cultuur-
commissie het Huis voor de Sport
heeft opgedoekt. Daar niet alle leden
van de NCC met deze beslissing ak-
koord gingen, zouden wij graag de
echte reden kennen van dit besluit.
Wij zijn van oordeel dat deze instel-
ling voor de Vlaamse sportbeoefe-
naars in onze Hoofdstad een zeer
verdienstelijke instelling was die haar
noodzaak reeds bewezen had.

In de Sportcommissie heb ik de Cul-
tuurminister gevraagd het afgedankte
personeelslid een nieuwe gelij kwaar-
dige betrekking te bezorgen. De Mi-
nister heeft daar positief op gerea-
geerd en beloofd het probleem met
Minister Geens te zullen bespreken.
Mag ik nu vernemen hoever de be-
sprekingen staan en of het perso-
neelslid inmiddels terug in dienst
werd genomen ?

Ziedaar mijnheer de Voorzitter, me-
vrouw en heren Ministers, enkele be-
denkingen van de VU-fraktie in ver-
band met de sportbegroting, die wij
tot onze spijt niet kunnen goedkeu-
ren.(Applaus  bij de VU)
De Voorzitter :, De heer De Clercq
heeft het woord.

De heer C. De Clercq (op de tribu-
ne) : Mijnheer de Voorzitter, gege-
ven dat wij in de bevoegde Commis-
sie van de Vlaamse Raad een goede
bespreking hebben gehad, kan ik mij
beperken tot het behandelen van
twee aspecten, met name de verzeke-
ring van de niet-betaalde sportbeoe-
fenaar en het statuut van bepaalde
personeelsleden bij BLOSO.

Bij het tot stand komen van het sta-
tuut van de niet-betaalde sportbeoe-
fenaar zaten twee belangrijke be-
kommernissen voor, enerzijds de
vrijheid van de niet-betaalde sport-
beoefenaar en anderzijds de verzeke-
ring van deze in het raam van zijn
sportbeoefening. Het probleem van
de vrijheid zal hier zeer in het kort
ter sprake komen, namelijk bij de be-
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handeling van het ontwerp decreet
houdende het statuut van de niet-be-
taalde sportbeoefenaar en van mijn
eigen wetsvoorstel met betrekking
tot dezelfde aangelegenheid.

Wat het probleem van de verzekering
betreft, willen wij even de aandacht
van de Minister vragen voor het vol-
gende. Bij het decreet van 2 maart
1977, gewijzigd door dit van 17 mei
1984, wordt de betoelaging van de
Vlaamse Gemeenschap van de lande-
lijke georganiseerde sportverenigin-
gen geregeld. Eén van de voorwaar-
den voor betoelaging, wordt vermeld
in artikel 3 : ,,De sportverenigingen
moeten aan minimale voorwaarden
voldoen wat hun verzekeringspolis-
sen betreft ter bescherming van hun
leden.” In het koninklijk besluit van
4 juli 1978 worden deze voorwaarden
strikt bepaald. Enkel de verenigingen
die aan deze voorwaarden voldoen
kunnen worden gesubsidieerd. Arti-
kel 12 van het voornoemd decreet
bepaalt duidelijk dat 75 procent van
de werkingskosten ,,voortvloeiend uit
de verplichting een verzekering af te
sluiten” worden gesubsidieerd. De
wetgever heeft aan zijn eis voor het
verplicht afsluiten van een verzeke-
ring een engagement verbonden om
de kosten ervan 75 procent te laten
betoelagen. Naar verluid zou de toe-
passing van de subsidiëring van de
kosten van de verplichte verzekring
systematisch, en dit onder druk van
de beschikbare middelen, terugge-
schroefd worden tot een percentage
dat momenteel 23,6  procent van de
decretale norm van 75 procent be-
draagt. Deze daling is des te frappan-
ter als rekening wordt gehouden met
het feit dat slechts één post van de
in artikel 12 opgesomde werkingskos-
ten, namelijk de terugbetaling van de
verzekeringskosten, selectief wordt
teruggeschroefd.

De overige werkingskosten zouden
globaal en gelijkwaardig ten opzichte
van het beschikbare krediet worden
verminderd.

Ten einde een juist beeld te verkrij-
gen van de toestand inzake subsidië-
ring, ware het nuttig een overzicht te
bekomen van de verdeling van de
toelagen over de verschillende toela-

genrubrieken, met vermelding van de
percentages aan de landelijk georga-
niseerde verenigingen.

De vraag rijst dan ook op welke ma-
nier de Minister deze scheefgegroei-
de situatie zal rechttrekken opdat de
financiële honorering van de ver-
plichte eis tot verzekering zou kun-
nen gebeuren zoals de wetgever bij
het vastleggen van het decreet uit-
drukkelijk heeft gewenst.

Is de verhoging van het krediet van
artikel 33.01.02 van 125 miljoen
frank naar 135 miljoen frank bedoeld
om deze lacunes op te vullen, of is
deze stijging enkel voldoende om de
normale kostenstijging te honoreren
? Dat het probleem verzekeringen
bestaat, blijkt uit volgende cijfers :
tussen 1983 en 1985 is het aantal er-
kende, gesubsidieerde bonden terug-
gebracht van 85 naar 80. De toelagen
stegen van 120 miljoen frank in 1983
naar 143 miljoen frank in 1985, lo-
pende uitgaven en Nationaal Sport-
fonds inbegrepen. Het aantal betoe-
laagde voltijdse personeelsleden
steeg van 92 naar 131 en het aantal
verzekerde leden steeg van 710.000
naar 773.000.

Wegens het ontbreken van kredieten
konden de toelagen voor verzekerin-
gen slechts gedeeltelijk worden uitbe-
taald, namelijk 82 procent in 1983,
97,5 procent in 1984, 63 procent in
1985 en, zoals reeds gezegd, in 1986
slecht 23,6  procent van de decretale
norm. De aangeklaagde toestand is
des te dringender aan herziening toe
indien men één van de eerste zorgen,
met name de verzekering van de niet-
betaalde sportbeoefenaar, nog enige
betekenis wil geven.

Een ander aandachtspunt betreft het
BLOSO-personeel, dat is onderver-
deeld in drie categorieën : de vastbe-
noemden, de precairen of, zoals ik
ze noem, permanente niet-perma-
nente personeelsleden en de perso-
neelsleden met een beperkte op-
dracht en een contract van beperkte
duur.

Ik wil even stilstaan bij de tweede
categorie personeelsleden. In zijn be-
leidsverklaring stelde de Gemeen-
schapsminister omtrent de toestand
van het personeel van BLOSO het

volgende : ,,Het totaal aantal precai-
ren bedraagt 292 personeelsleden.
Het spreekt vanzelf dat een dergelij-
ke personeelssituatie het beleid
zwaar hypotheceert. Een regularisa-
tie en/of invulling van het kader is
zeker voor deze administratie drin-
gend noodzakelijk”. Naar aanleiding
van de bespreking van de begroting
dient dan ook de vraag gesteld naar
de stand van zaken met betrekking
tot de hierboven vermelde intentie-
verklaring van de Minister. Elkeen
stelt dat dergelijke toestand noch so-
ciaal, noch financieel, noch admini-
stratief verder kan duren. Ik wil dan
ook de Vlaamse Executieve ter hulp
komen bij het zoeken naar een oplos-
sing in afwachting van een definitieve
regularisatie. Inderdaad, in het Bel-
gisch Staatsblad van 20 november
1986 verscheen het Koninklijk Be-
sluit nummer 474 tot invoering van
een stelsel van door de Staat gesubsi-
dieerde contractuelen bij sommige
plaatselijke besturen. In wens enkel
melding te maken van de artikelen 6
en 8, die wellicht een oplossing voor
ons eigen probleem kunnen tot stand
brengen.

Artikel 6 luidt, ik citeer : ,,De gesub-
sidieerde contractuelen werken on-
der de verantwoordelijkheid en het
gezag van het plaatselijk bestuur dat
hen tewerkstelt en hen betaalt”. Dat
is geen probleem. Dat kan BLOSO
ook. Ik citeer verder : ,,Zij  ontvangen
een bezoldiging die ten minste gelijk
is aan de wedde die aan een lid van
het Rijkspersoneel wordt toegekend
voor hetzelfde ambt of voor een
overeenkomstig ambt alsook de daar-
aan verbonden weddeschaalverho-
gingen”.

In artikel 8 wordt bepaald dat, ik ci-
teer : ,,De werknemers, tewerkge-
steld onder de voorwaarden van dit
besluit zijn onderworpen aan de be-
palingen van de wetten betreffende
de jaarlijkse vakantie voor werkne-
mers, gecoördineerd op 28 juli 1971”
- waarna het belangrijkste volgt -
,,Deze werknemers ontvangen het
vakantiegeld en de eindejaarstoelage
ten minste onder dezelfde voorwaar-
den als de vastbenoemde rijksambte-
naren”. Ik vraag mij af of de Vlaamse
Executieve in afwachting van een de-
finitieve regeling in deze richting
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geen oplossing zou kunnen zoeken.
Ik weet dat de Gemeenschapsminis-
ter zou kunnen antwoorden dat dit
niet tot zijn bevoegdheid behoort,
maar naar mijn mening behoort het
wel tot zijn bevoegdheid, zij het dan
dat het gaat om een morele bevoegd-
heid, aangezien het personeelsleden
zijn waarvoor hij de verantwoorde-
lijkheid draagt. Ik zou er willen op
aandringen dat in deze richting een
oplossing wordt gezocht voor deze
292 personeelsleden.

Ik hoop dat het beleid van de Minis-
ter er moge toe bijdragen dat in
Vlaanderen méér en beter zou wor-
den bewogen en meer en beter aan
sport zou worden gedaan. Daarvoor
kan hij op onze medewerking reke-
nen.(Applaus bij de CVP)

De Voorzitter : De heer De Roo
heeft het woord.

De heer J. De Roo (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, tijdens de
uitvoerige bespreking van de begro-
ting voor de sportsector hebben wij
de gelegenheid gehad een aantal con-
crete vragen te stellen aan de Ge-
meenschapsminister die daar zeer
uitvoerig op heeft geantwoord. Wij
wensen hem daarvoor zeer oprecht
te danken. Het is niet mijn bedoeling
hier de Commissiebespreking nog-
maals over te doen. Wel zou ik de
aandacht willen vragen voor enkele
algemene problemen in de sector
sport, mede omdat zij voornamelijk
belangrijk zijn voor de eventuele ini-
tiatieven die op wetgevend vlak in
deze sector zullen worden genomen
en voor de voorbereiding van zowel
de begroting 1988 als het aanpas-
singsblad 1987.

Ik zou daarom volgende punten wil-
len behandelen : 1: de uitvoering van
de sportdecreten; 2. de problematiek
van het Nationaal Sportfonds; 3. het
beheer van de sportcentra van de
Vlaamse Gemeenschap.

In de beleidsverklaring van de
Vlaamse Executieve is bevestigd dat
prioriteit zal worden verleend aan de
recreatiesport en aan de verdere de-
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mocratisering van de sport onder
meer via het verenigingsleven.

Deze prioriteit kunnen wij niet alleen
onderschrijven, ze is ook de enige
mogelijke prioriteit in het sportbe-
leid, rekening houdend met de be-
perktheid van de financiële middelen
en met de enorme financiële onder-
steuning die de professionele sport-
beoefenaars vanwege de nationale in-
stellingen, onder meer de grote fi-
nanciële instellingen, ontvangen. Het
is een financieringskanaal waar de re-
creatiesport en animatiesport niet
aan hun trekken komen.

Het is daarom dat wij met meer dan
gewone belangstelling toezien op de
wijze waarop de schaarse decretale
regelingen in de sportsector worden
uitgevoerd.

Bij deze uitvoering en inzonderheid
bij de uitvoering van het decreet op
de landelijk georganiseerde sportver-
enigingen, dat de belangrijkste hef-
boom is om de recreatiesport te
bevorderen en de democratisering
van de sport verder door de voeren,
hebben wij twee fundamentele be-
denkingen.

Voor de bedenking in verband met
de verplichte verzekering verwijs ik
naar het betoog van collega De
Clercq. Ik ben van oordeel dat er
een reëel probleem is waarvoor de
Minister heeft beloofd naar een op-
lossing te zoeken. Wij dringen aan
opdat men een inspanning zou doen
om nog dit jaar die oplossing te bie-
den. Eventueel zullen daartoe bijko-
mende middelen moeten worden ge-
vonden. Zoals ik reeds zei is het een
reëel probleem dat tot heel wat moei-
lijkheden aanleiding geeft.

Dit brengt mij tot mijn tweede be-
denking met name de vrees dat de
uitvoering van het decreet op de lan-
delij k georganiseerde sportverenigin-
gen op een aantal punten ondermaats
zal blijven, in vergelijking met wat
ermee werd beoogd. Onmiskenbare
inspanningen, binnen de budgettaire
mogelijkheden en de toezegging van
de Minister dat het krediet voorzien
op de begroting van de Vlaamse Ge-
meenschap nog wordt aangevuld met
een krediet op de begroting van het
Nationaal Sportfonds, kunnen niet

Begrotingsontwerpen

beletten dat ieder jaar opnieuw het
aandeel van de subsidies van de
Vlaamse Gemeenschap vermindert
in verhouding tot de reële uitgaven.

Overigens is het feit dat de uitvoering
van een door het Vlaamse Parlement
goedgekeurd decreet gebeurt door
enerzijds een krediet op de begroting
van de Vlaamse Gemeenschap en an-
derzijds op de middelen van een
Sportfonds, een uitermate eigenaar-
dige situatie. Ik weet dat de Minister
zich daarvan bewust is. Het is aange-
wezen daaraan iets te doen.

Mijnheer de Minister, u heeft daar-
toe reeds de aanzet gegeven door de
ontwerp-begroting voor het Sport-
fonds ter discussie te stellen in de
Commissie. Wij zouden er moeten
toe komen een reëel debat te voeren
over de prioriteire besteding van alle
voor sport beschikbare middelen in
de Vlaamse Raad. Ik denk dat het
normaal is dat ter zake zou worden
bijgestuurd, omdat het Sportfonds,
dat door de Gemeenschapsminister
van Cultuur wordt beheerd, niet al-
leen inkomsten heeft van de Lotto,
maar evenzeer omdat via dit Sport-
fonds ook bepaalde inkomsten van
de sportcentra van de Vlaamse Ge-
meenschap, onder meer concessies
en de inschrijvingsgelden voor de
sportcentra, worden beheerd.

Bijgevolg komt het de Vlaamse Raad
toe daar controle op uit te voeren en
daarom moet men een bepaald in-
zicht krijgen in de totaliteit van de
voor sport beschikbare middelen.

De vraag kan gesteld worden of al-
vast deze inkomsten niet op een bud-
gettair fonds in de begroting van de
Vlaamse Gemeenschap moeten wor-
den opgenomen.

Ook wens ik het nog even te hebben
over het beheer van de sportcentra
van de Vlaamse Gemeenschap. Al
staat ook deze problematiek niet ge-
heel los van de voorgaande.

Sedert enige tijd is er sprake van het
mogelijk afstoten van bepaalde
sportinfrastructuur van de Vlaamse
Gemeenschap. Het afstoten van in-
vesteringen die gebeurden met mid-
delen van de Vlaamse Gemeenschap
kan slechts gebeuren op basis van cri-
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teria die verband houden, enerzijds,
met de prioriteiten die in het sportbe-
leid worden gelegd en, anderzijds,
een kosten-baten-analyse voor deze
centra.

Wij zouden wat deze problematiek
betreft willen aandringen bij de Ge-
meenschapsminister om hieromtrent
met de Vlaamse Raad een grondige
gedachtenwisseling te voeren, voor-
aleer ter zake beslissingen worden
getroffen. Niet alleen omdat het af-
stoten van bepaalde infrastructuur in-
derdaad de prioriteiten in het sport-
beleid kan beïnvloeden, maar even-
zeer omdat het op dit ogenblik, gelet
op het feit dat het beheer van de
sportcentra nu globaal wordt gevoerd
via het Nationaal Sportfonds onmo-
gelijk is om vanuit het Parlement enig
zicht te krijgen op de kostprijs van
elk van deze centra in vergelijking
met hun werking.

Tenslotte wens ik nog uw aandacht
te vragen voor een probleem waar-
van u zich ongetwijfeld bewust bent,
want in de Commissie hebt u daarvan
ten volle het bewijs geleverd, name-
lijk de aandacht die bepaalde streken
in Vlaanderen zouden moeten krij-
gen, de zogenaamde ,,witte vlekken”
inzake de sportinfrastructuur. U hebt
beloofd daaraan aandacht te beste-
den. Ik dring erop aan dat dit effec-
tief zou kunnen gebeuren naar aan-
leiding van het indienen van lokale
projecten en initiatieven, opdat aan
die streken prioriteit kan worden ver-
leend.

Tot daar, Mijnheer de Minister, mijn
tussenkomst over de begroting voor
sport. (Applaus bij de meerderheid)

De Voorzitter : De heer Denys heeft
het woord.

De heer A. Denys (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, mijnheer de
Minister, geachte collega’s, mijn be-
toog richt zich tot de Minister in zijn
dubbele hoedanigheid, enerzijds, als
verantwoordelijke van de Media en,
anderzijds, als verantwoordelijke
voor de Sport.

Met de actie ,,Vlaanderen leeft” hebt
u ook het accent willen leggen op de

typische Vlaamse volkscultuur. In dit
verband verwijs ik naar de typische
Vlaamse volkssporten zoals de dui-
vensport, die in Vlaanderen bijzon-
der beoefend wordt. Er zijn 95.000
duivenliefhebbers. Zo is er ook de
boogschutterssport en vele andere
sporten, die in de brede lagen van de
Vlaamse volksmassa beoefend wor-
den.

Ik constateer dat die Vlaamse volks-
sporten op onze openbare omroep,
in verhouding met andere sporten,
quasi niet aan bod komen. Wat men
er ook van moge zeggen, toch meen
ik dat het succes van een sport voor
een groot gedeelte door de media
wordt bepaald. Tennis en Snooker
bijvoorbeeld werden door de televi-
sie geïmporteerd en kennen aldus
groot succes. Indien men consequent
wil zijn en onze Vlaamse volksspor-
ten opnieuw wil herwaarderen en re-
valueren, dan meen ik oprecht dat
de BRT hieraan opnieuw meer aan-
dacht moet besteden. Ik weet wel dat
men steeds voldoende elementen
vindt om aan te duiden dat een be-
paalde sport op het media-technische
vlak niet attractief genoeg is. Maar
dat lijkt mij geen goed argument te
zijn. Zo zie ik dat op Engelse posten
geregeld uitzendingen verschijnen
over de duivensport.

Ik heb maar één voorbeeld willen
aanhalen om aan te tonen dat, in het
kader van de actie ,,Vlaanderen
leeft”, nog verbeteringen kunnen
worden aangebracht, die uiteindelijk
de Vlaamse volkscultuur in al zijn as-
pecten zou verbeteren. (Applaus bij
de PW en de CVP)

De Voorzitter : Minister Dewael
heeft het woord.

Minister P. Dewael (op de tribune) :
Mijnheer de Voorzitter, collega’s,
dat een begrotingsbespreking een
goede aanleiding kan zijn voor een
boeiende discussie over het gevoerde
beleid, werd bewezen door de discus-
sie over de begroting 1987 in de Com-
missie voor de Sport van deze Raad.
Zoals u hebt kunnen merken in het
verslag, waarvoor ik de verslaggever,
de heer Vandermeulen, wil felicite-
ren, werd in de Commissie inderdaad

zeer diepgaand ingegaan op de be-
leidsopties die zich in deze sector
stellen.

Collega’s, uw toespraken in plenaire
vergadering laten mij andermaal toe
mijn beleid, in het kader van de be-
groting 1987, te verduidelijken.

Vele discussiepunten die in de sport-
sector aan de orde zijn, zijn het ge-
volg van heersende spanningsvelden
aan de basis zelf. Sta mij toe dit even
toe te lichten.

Eerst en vooral is er de dualiteit tus-
sen de competitiesport en de recrea-
tiesport. Regelmatig worden wij ge-
confronteerd met stellingen als zou
het beleid de ene sector bevoordelen
ten nadele van de andere. Uit de be-
grotingscijfers moet blijken welk be-
leid de Minister voert. Slechts in uit-
zonderlijke gevallen kan worden af-
geleid of een krediet uitsluitend dan
wel gedeeltelijk, hetzij voor de re-
creatiesport, hetzij voor de competi-
tiesport of voor de topsport is be-
stemd.

Sta mij toe te stellen dat mijn begro-
ting niet werd opgesteld vanuit deze
tegenstelling, die trouwens haar oor-
sprong vindt in een toch wel zeer sub-
jectief gevoelen van de sportbeoefe-
naars zelf. Sommigen beschouwen
zichzelf als competitiesportbeoefe-
naar met veel en harde training, ter-
wijl zij door anderen eerder als beoe-
fenaars van de recreatiesport worden
beschouwd.

Ik wil de stelling die ter zake door
collega Caudron werd verwoord,
enig zins nuanceren. Mijns inziens is
een goed sportbeleid noch voor de
ene noch voor de andere vorm van
sportbeoefening, maar respecteert de
individuele keuze van elk beoefe-
naar, wat motivatie, vorm en moei-
lijkheidsgraad betreft. Ik meen dat
het de plicht is van de overheid er-
over te waken dat de beoefening op
een humane, gezonde en verant-
woorde wijze kan gebeuren.

Tevens is het belangrijk dat de sport-
beoefenaar zich, met het oog op de
continuïteit en op de regelmaat, inte-
greert in een of andere club. Dit is
een natuurlijke en een spontane ont-
wikkeling.

Vlaamse Raad
Handelingen Nr. 25
27 maart 1987 Begrotingsontwerpen 884



niet-ad- 
sportbe- 

investeringspro- 
gramma 

sportfedera- 
ties 

sportorgani- 
federta- 	 sportin- 

ties, 	 BLOSO- 

sensibi-

Limburg- 

in- 

werkings- 

Dewael

Tweede aandachtspunt : het sportbe-
leid kan vanuit de overheid in casu
de Vlaamse Gemeenschap, het best
worden benaderd via het kanaal van
de structuren. Deze structuren stel-
len heden heel wat problemen. Ik
verwijs hierbij onder meer naar di-
verse opmerkingen, geformuleerd
ten aanzien van de unitaire federaties
en interfederale organismen. De ge-
voerde discussie over het Belgisch
Olympisch en Interfederaal Comité
is er een treffende illustratie van.
Collega Caudron heeft daar vandaag
op gewezen; ik verwijs ter zake naar
mijn antwoord dat ik in de Commis-
sie heb verstrekt, meer bepaald ten
aanzien van het Internationaal Olym-
pisch Comité dat enkel landen erkent
als dusdanig; ook Engeland is in dit
geval.

De fundamentele vraag bij de beoor-
deling van een sportbeleid ligt niet
besloten in de tegenstelling tussen re-
creatiesport, competiesport en top-
sport, maar in de verhouding tussen
enerzijds inspanningen die worden
geleverd om mensen tot meer sport-
beoefening te motiveren en ander-
zijds het aanbod van de financiële en
logistieke middelen om sportorgani-
saties te laten gedijen.

Een derde aandachtspunt is de coör-
dinatie van het beleid, wat ik in mijn
beleidsnota in de Commissie voor on-
geveer een jaar heb bepleit. Ze lijkt
op de goede weg te zijn.

Ik stel vast dat een algemene sensibi-
liseringscampagne voor een Provin-
cie - er is gesproken over Limburg-
sportief en vier andere Provincies
zullen volgen - wel degelijk kan reke-
nen op de medewerking van de fede-
raties en van de lokale besturen.
Meer coördinatie betekent ook meer
mogelijkheden zonder bijkomende
uitgaven.

Zo is een uitgebreid aanbod van
schoolsportklassen er mede de oor-
zaak van dat de BLOSO-centra voor
het eerst in de geschiedenis - en ik
onderstreep dit - een balans kunnen
voorleggen die bijna in evenwicht is.
De inkomsten dekken de werkings-
kosten met inbegrip van de uitgaven
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voor het bijzonder groot onderhoud
en van de uitgaven voor het niet-ad-
ministratief personeel.

Meer coördinatie is ook mijn be-
zorgdheid geweest bij de verdere uit-
bouw van het Vlaams Bureau voor
Topsport en de uitbreiding van de
topsportscholen die momenteel in
voorbereiding is. De dienstverlening
voor huidige en toekomstige talenten
kan op die manier efficiënter en mul-
tidisciplinair worden aangepakt.

Sommige leden stellen dat een stij-
ging van de sportbegroting is uitge-
bleven. Ik besef dat de sportfedera-
ties hierdoor bijkomende problemen
zullen kennen. Ik erken dat de groei
van de begrotingspost voor de subsi-
diëring van erkende federaties niet
in evenwicht is met de groei en de
bloei van hun werking en van hun
leden. Daarom blijf ik genoodzaakt
het decreet beneden de decretale
normen uit te voeren.

Ik verkies hierbij - en dit is aangesne-
den door de heer Declercq - voorlo-
pig het middel van de selectieve be-
zuiniging, enkel op de post verzeke-
ringen. Indien de administratie de
krediettekorten zou verrekenen op
de globale werkingskosten, zou dit,
met uitzondering van enkele federta-
ties, in het nadeel uitvallen van bijna
alle toelagetrekkers.

Ik heb ook in de Commissie gezegd
dat ik mij daarop niet wil vastpinnen.
Mij baserend op de bezorgdheid van
verschillende leden, ben ik bereid dit
principe te herzien. Ik wil echter die-
naangaande eerst het standpunt van
de Hoge Raad kennen. Ik meen dat
de heer Declercq ter zake gerust kan
zijn.

Mijnheer Diegenant, mag ik erop
wijzen dat in 1986 voor de sport een
aanzienlijke stijging van de middelen
is ingevoerd. Ik weet wel dat als men
de sportbegroting vergelijkt met de
globale uitgaven van de Vlaamse Ge-
meenschap, men elk begrotingscijfer
kan relativeren. In 1986 werden de
middelen voor de kaderopleiding,
voor de schoolsport en voor de sport
voor allen verhoogd, ook al waren
dit ingrepen op de begroting van het
Sportfonds.

Begrotingsontwerpen

U hebt terecht gesteld dat we, na een
vrije val gedurende een aantal jaren,
in 1986 er toch zijn in geslaagd om
de begroting voor sport opnieuw op
het niveau te brengen van 1980. Ik
weet dat we nog een hele weg in die
richting zullen moeten gaan maar er
is toch een belangrijke kentering in-
getreden. Dit jaar mag men van een
status quo spreken, op uitzondering
van een verhoogd investeringspro-
gramma  na waarbij voorrang werd
gegeven aan de subsidiëring van de
lokale besturen. Deze bekommernis
werd verwoord door de heer De
Roo.

Verscheidene collega’s hebben in de
Commissie terecht opgemerkt dat er
in onze Gemeenschap misschien wel
voldoende infrastructuur voorhanden
is, maar de inplanting ervan noopt
ons tot bijzondere inspanningen voor
gebieden die op dit vlak nog steeds
tot de minderbedeelden behoren, de
zogenoemde ,,witte vlekken” die nog
op de kaart van Vlaanderen voorko-
men.

Het aantal dossiers bedraagt nog
steeds het drievoudige van de be-
schikbare middelen. De Vlaamse Ge-
meenten zijn dus, toeval of niet, op
het huidig ogenblik bijzonder actief
inzake hun intenties voor de sportin-
frastructuur. In de eigen BLOSO-
centra wordt voorrang gegeven aan
rentabiliteitsverhogende investerin-
gen. Nieuwe BLOSO-centra werden
onder mijn bevoegdheid nog niet ge-
realiseerd. Nieuwe bijkomende cen-
tra van de Vlaamse Gemeenschap
zijn, naar mijn mening, slecht in zeer
uitzonderlijk gevallen wenselijk, bij-
voorbeeld wanneer het centrum in-
speelt op behoeften waarvoor nog
geen enkele voorziening voorhanden
is. De heer De Weirdt heeft dit trou-
wens in zijn betoog terecht beklem-
toond. Nu er in Vlaanderen een in-
door-atletiekpiste en een degelijke
wielerpiste gerealiseerd worden, lij-
ken deze behoeften mij nog slechts
zeer minimaal te zijn.

Tot daar, mijnheer de Voorzitter,
mijn toelichting betreffende verschil-
lende aandachtspunten inzake het
sportbeleid. Ik hoop dat ik hiermee
voor verduidelijking heb kunnen zor-
gen ook al wil ik niet ontkennen dat
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verschillende problemen nog dienen
te worden opgelost willen wij het
sportbeleid van de Vlaamse Gemeen-
schap nog verder uitbouwen. Ik denk
onder andere aan de overdracht aan
de Gemeenschap van de infrastructu-
ren die nog nationaal zijn. Dit was
ook een bekommernis van de heer
De Roo. Ik wil hem graag toezeggen
dat ter zake geen beslissingen zullen
worden getroffen alvorens wij in de
Commissie voor de Sport een debat
hebben gevoerd.

Ik denk ook aan de regeling van pre-
caire personeelssituatie van zovelen,
een situatie die niet alleen een men-
selijke aanpak vergt, maar die boven-
dien middelen zou vrijmaken in het
Sportfonds om de financiële en de
logistieke steun van de sport te inten-
sifiëren en vooral om het subsidiari-
teitsprincipe, waarvoor de heer Die-
genant zo sterk opkomt, beter te
kunnen toepassen. Ik deel zijn be-
zorgdheid. Er worden op het ogen-
blik te veel uitgaven geïmputeerd op
de begroting van het Sportfonds die
daar niet thuishoren en die op ter-
mijn moeten worden getransfereerd
naar de sectie 20 van de gewone be-
groting. Mochten wij daar in slagen,
zou de begroting voor het Sportfonds
ontlast worden en zouden wij meer
aandacht kunnen opbrengen voor de
toepassing van het subsidiariteitsprin-
cipe .

Volgens mij vormt de begroting van
het Sportfonds en de gewone begro-
ting beleidsmatig één geheel. Ik heb
dit uitvoerig in de Commissie aange-
toond en ik heb daarnet aan de heer
Caudron al uitgelegd dat dit de reden
is waarom ik de begroting van het
Sportfonds heb medegedeeld aan de
leden van de Commissie, wetende
dat het nog maar een ontwerp was
maar dat men de beide samen moet
bekijken om een zinnig debat te kun-
nen voeren over het sportbeleid in
zijn geheel.

De heer Caudron heeft ook nog over
andere problemen gesproken. Hij
verwees naar het Brussels Huis voor
de Sport. Ik ben in de Commissie
daar uitvoering op ingegaan en ver-
oorloof mij te verwijzen naar het rap-
port, eraan toevoegende dat ik,

zoals aangekondigd, tussenbeide ben
gekomen bij minister Geens om een
oplossing te zoeken voor het getrof-
fen personeelslid.

Wat nu de initiatieven op het vlak
van de decreten betreft, kan ik u zeg-
gen dat mijn ontwerp inzake het sta-
tuut van de niet-betaalde sportbeoe-
fenaar, waarover de heren Van de
Broeck  en Constant De Clercq vra-
gen hebben gesteld, klaar is en eerst-
daags aan de Vlaamse Executieve zal
worden voorgelegd.

Over een nieuw decreet inzake de
erkenning en de subsidiëring van de
landelijke organisaties beschik ik
reeds over een positief advies van de
Hoge Raad, zodat ook dat decreet in
een zeer nabije toekomst zal kunnen
worden gewijzigd.

Over de precaire situatie van het
BLOSO-personeel hebben de heren
De Weirdt en Constant De Clercqa
zeer uitvoering gehandeld. Hier moet
ik een oplossing uitwerken samen
met Voorzitter Geens die bevoegd is
voor het Openbaar Ambt. De heer
Constant De Clercq heeft terecht ge-
zegd dat ik daar een morele verant-
woordelijkheid draag, maar de juridi-
sche verantwoordelijkheid ligt bij de
Voorzitter van de Vlaamse Executie-
ve. Ik zal samen met Voorzitter
Geens streven naar een spoedige op-
lossing en de door de heer De Clercq
gesuggereerde tijdelijke oplossing in
verband met de gesubsidieerde con-
tractuelen zal ik welwillend onder-
zoeken.

Tot daar, mijnheer de Voorzitter,
mijn beschouwingen inzake sportbe-
leid. Het zal mijn eerste zorg blijven
steeds meer personen ertoe te bewe-
gen zich meer sportief op te stellen,
en dit in alle betekenissen van het
woord. (Applaus op verschillende
banken)

CULTUUR

De Voorzitter : Wij behandelen
thand een derde materie waarvoor
Minister Dewael bevoegd is, met na-
me cultuur.

De heer Félicien Bosmans, verslag-
gever, heeft het woord.

De heer F. Bosmans,verslaggever,
(op tribune) : Mijnheer de Voorzit-
ter, mijnheer de Minister, collega’s,
de Commissie Cultuur heeft tijdens
zes vergaderingen een uitvoerige be-
spreking gewijd aan de haar toegewe-
zen secties van het ontwerp van de-
creet houdende de begroting voor de
Vlaamse Gemeenschap voor het be-
grotingsjaar 1987.

Gelijktijdig werden de haar voorbe-
houden secties van het ontwerp van
decreet houdende aanpassing van de
begroting voor het begrotingsjaar
1986 behandeld.

Dit bijblad gaf geen aanleiding tot
opmerkingen vanwege de commissie
en werd bij de indicatieve stemming
aangenomen met 9 stemmen tegen 2.

In zijn algemene inleiding tot de cul-
tuurbegroting 1987 benadrukte de
Gemeenschapsminister van Cultuur
de aangehouden stijgende groei van
de middelen. Abstractie gemaakt van
de ordonanceringskredieten voor en-
gagementen van het verleden be-
draagt deze verhoging ongeveer 675
miljoen frank ten opzichte van de ini-
tiële begroting 1986, hetzij een stij-
ging van nagenoeg 11 procent.

Hierin erkent hij de realisatie van de
principes en prioriteiten vervat in de
regeringsverklaring, die leiden tot
volgende vaststellingen.

In de sector wetenschappelijk onder-
zoek is de stijging van 25,6  miljoen
frank toe te schrijven aan het overhe-
velen van het krediet voor de privaat-
rechtelijke nederlandstalige archief-
en documentatiecentra.

Wat het jeugdbeleid betreft werden
de werkingstoelagen aan de landelijk
georganiseerde jeugdverenigingen in
ruime mate verhoogd.

Voor de Volksontwikkeling wordt de
verhoging van 47,2  miljoen frank
voornamelijk aangewend voor het in-
vullen van de decreten, wijl de cam-
pagne ,,Vlaanderen leeft” een toela-
ge van 20 miljoen frank toebedeeld
krijgt.

Het openbaar bibliotheekwerk wordt
bedacht met een verhoging van 148
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miljoen frank, voornamelijk voor het
optrekken van de weddetoelagen
voor het leidend en technisch perso-
neel van erkende openbare gemeen-
telijke en provinciale bibliotheken.

De sector schone kunsten krijgt een
nieuwe voorstelling, die haar weer-
slag heeft op de secties 45 culturele
films, 46 letteren en dramatische
kunsten, 47 muziek en lyrische kun-
sten, 48 beeldende kunsten en mu-
sea.

Hierbij wil de Gemeenschapsminister
in een eerste fase het budgettair tech-
nisch kader scheppen ter uitvoering
van zijn beleid inzake steun aan de
scheppende kunstenaar enerzijds, en
anderzijds in elk van de traditionele
secties van de schone kunsten een in-
spanning leveren om de beschikbare
middelen op een gevoelige wijze te
verhogen.

Een totaal bedrag van 141,5  miljoen
frank op de vier vernoemde secties is
bestemd voor de internationale cultu-
rele betrekkingen, en was in de be-
groting 1986 terug te vinden in het
inmiddels omgevormde Commissa-
riaat-generaal voor Internationale
Culturele Samenwerking.

Het Vlaams Commissariaat-generaal
voor Toerisme bekomt een krediet-
verhoging van 35,6  miljoen frank om
de promotie voor het toerisme in
Vlaanderen op te voeren.

In de monumentenzorg ligt de klem-
toon op de middelen, beschikbaar ge-
steld in titel II. In totaal werd een
verhoging van middelen, ten belope
van 10 procent ten opzichte van 1986
bereikt.

De werkingsmiddelen van de NCC
stijgen met 47,9  miljoen frank, hierin
begrepen 7,s miljoen frank voor de
bezoldiging van contractueel perso-
neel, voorheen betaald door het Al-
gemeen Bestuur van de Vlaamse Ge-
meenschap en 5 miljoen frank voor
de huur van de hoofdstedelijke bi-
bliotheek.

Tot besluit van zijn algemene inlei-
ding lichtte de Gemeenschapsminis-
ter de vaststellingen toe van de werk-
groep, die het probleem van de laat-

tijdige uitbetaling van de toelagen in
de socio-culturele sector onderzocht.

Als vaststellingen van algemene aard
werden aangehaald :- de onvoor-
stelbare lange administratieve weg
die een toelagebesluit moet doorlo-
pen. Deze procedure moet vereen-
voudigd en versneld worden; - de
discussie rond het al of niet toelaat-
bare inzake het aanleggen van reser-
ves door betoelaagde VZW’s. Onder
bepaalde voorwaarden en mits ernsti-
ge controle kan hierop positief inge-
gaan worden. Een aangepaste en
eenvormige boekhouding zou deze
controle moeten vergemakkelijken.

Als vaststellingen van specifieke aard
werden onderscheiden : - voor de
uitbetaling van toelagen die decretaal
zijn geregeld, moeten de nodige wet-
gevende initiatieven genomen wor-
den. Het voorstel van decreet van
collega P. Breyne, werd door de Mi-
nister als goede basis bestempeld. Te
noteren valt dat dit voorstel inmid-
dels reeds door de commissie van
Cultuur behandeld en éénparig goed-
gekeurd werd; - voor de nominatim
in de begroting ingeschreven toela-
gen moeten duidelijke richtlijnen of
de nodige decreten voorgelegd wor-
den. Het besluit van de werkgroep
terzake wordt spoedig verwacht.

Deze algemene inleiding gaf aanlei-
ding tot een levendige bespreking,
die ik gelijklopend met de artikelsge-
wijze bespreking wil samenvatten.
Voor een meer volledige weergave
van de verschillende uiteenzettingen
en opmerkingen verwijs ik naar het
geschreven verslag, dat aan alle leden
bezorgd werd.

Algemeen werd gesteld dat spoedig
werk moet worden gemaakt van de
vooropgestelde maatregelen ter
voorkoming van subsidiëringsproble-
men. Al te veel middelen gaan voor
de eigenlijke culturele werking verlo-
ren door de financiële lasten van kre-
dietopeningen. Op verzoek van een
lid gaf de Gemeenschapsminister een
overzicht van de uitvoering van de
socio-culturele decreten.

Veel aandacht werd besteed aan de
tewerkstelling in de culturele sector.
Ter zake werd verwezen naar het ad-
vies van de SERV waarbij duidelijk

wordt gesteld dat investeren in cul-
tuur geen weggegooid geld is. Het
stijgingspercentage bij het invullen
van de decreten bewijst volgens de
Gemeenschapsminister, dat in de cul-
turele sector een daadwerkelijke in-
spanning wordt geleverd om de te-
werkstelling te bevorderen. Tevens
zal contact worden opgenomen met
de Minister van Arbeid en Tewerk-
stelling om een beroep te kunnen
d o e n  o p  h e t  interdepartementeel
fonds, terwijl de culturele sector ook
niet mag worden verstoken van de
hulp die kan worden geboden door
gewetensbezwaarden. Nochtans kan
de tewerkstelling geen doel zijn op
zichzelf, maar moet zij passen in een
vooraf bepaald kwalitatief doel.

Verschillende leden stelden vragen
over de afbouw van de fondsen en de
afwerking van begonnen produkties.
Vele leden betuigden hun instem-
ming met het principe van cultuur-
sponsoring. Sponsoring is evenwel
niet aanvaardbaar als ze dient om de
overheidstussenkomst te vervangen.
Ze kan aanvullend aangewend wor-
den. De cultuurpolitiek afstemmen
op sponsoring zou verkeerd zijn.

Meerdere leden hielden een pleidooi
voor de uitwerking van een sociaal
statuut voor de kunstenaar en allen
die zich ingezet hebben voor de cul-
tuur. Vernieuwing is nodig. Velen
hebben lange tijd meegewerkt; er is
een zekere vermoeidheid merkbaar,
doch er is geen toekomst in andere
sectoren.

De sectie 39 Jeugdwerk werd zeer
uitvoerig behandeld. De krachtlijnen
houden verband met een betere toe-
passing van het decreet van 22 janua-
ri 1975 houdende erkenning en subsi-
diëring van het landelijk jeugdwerk
in uitvoering van het regeerakkoord
enerzijds, en een groter doorzichtig-
heid in de begroting, door de uitsplit-
sing van verschillende artikels ander-
zijds. Verschillende leden benadruk-
ten de noodzaak van een volgehou-
den inspanning om de volledige uit-
voering van het decreet van 22 janua-
ri 1975 in een vierjarenplan te realise-
ren. Algemeen wordt gesteld dat de
jeugdorganisaties meer rechtszeker-
heid vragen. Toch is omzichtigheid
geboden : er moeten middelen be-
schikbaar gesteld worden waar reële
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behoeften bestaan. Normen die be-
hoeften uitlokken moeten worden
vermeden.

De jeugdhuizen,,,werkende en werk-
zoekende kinderen”, en ,,verenigin-
gen voor kansarme jeugd” mogen ze-
ker niet vergeten worden.

Verschillende amendementen wer-
den ingediend door twee leden, ter-
wijl de verslaggever er bijzonder op
aandrong dat het jeugdwerk zeker
niet zou worden vergeten mochten
er bijkredieten aangevraagd worden.

Bij de bespreking van de sectie 40 -
Volksontwikkeling werd een interes-
sante toelichting verstrekt over de
verschillende begrotingsartikelen in
verband met de Vlaams-Brusselse in-
stellingen, het beheer van de infra-
structuur en de personeelsverant-
woordelijkheid over de trefcentra.
Verwijzend naar het jaar voor het
Leefmilieu enerzijds, en het verslag
van SERV anderzijds, waarbij erop
gewezen wordt dat 75 procent van de
bestedingen in de sociale sector te-
rugvloeien naar de staat, werden
amendementen ingediend door twee
leden.

Uitvoerig werd van gedachten gewis-
seld over de campagne ,,Vlaanderen
leeft”. Terwijl de basisgedachte alge-
meen werd aanvaard, drongen meer-
dere leden aan op meer toelichting
over de samenstelling, de opdracht
en de werking van de nieuwe VZW’s.

De Gemeenschapsminister verstrek-
te de nodige toelichting en beloofde
tegemoet te komen aan de opmerkin-
gen van de leden, door de samenstel-
ling van de VZW’s te wijzigen.

Naar aanleiding van vragen van som-
mige leden over ,,Ter Heide” wijdde
de Minister uitvoerig uit over de wer-
king van de Dienst voor Animatie,
Creatieve Expressie en Begeleiding
(DACEB) die behoort tot de Admi-
nistratie voor Onderwijs en Perma-
nente Vorming van de Vlaamse Ge-
meenschap.

Anderzijds verstrekte hij een ruime
informatie over de aanpassing van de

Bij de bespreking van sectie 41 ,,Bi-
bliotheken” ging de aandacht bijzon-
der naar de belangrijke verhoging
van het begrotingsbedrag met 23 pro-
cent.

In Titel II is tevens een bedrag van
160 miljoen frank voorzien op de
bouwdossiers voornamelijk van de
gemeenten, die nog niet in regel zijn
met het decreet, te kunnen opvolgen.

In Titel 1 valt de stijging op met 18
procent van het krediet voor de wed-
detoelagen.

Sommige Commissieleden beklem-
toonden het prioritair belang van het
bibliotheekwezen. Het NCOB is nog
steeds niet operationeel en de auto-
matisatie staat nog niet ver.

Op verzoek van de leden verschafte
de Gemeenschapsminister van Cul-
tuur nadere toelichting bij het nieuwe
crisisbesluit dat op 4 maart 1987 door
de Vlaamse Executieve werd goedge-
keurd. Verbeteringen inzake perso-
neelsformaties, weddetoelagen van
de bibliothecaris en versoepeling in-
zake collectievorming zijn de hoofd-
punten.

Tenslotte werden nog opmerkingn
geformuleerd over het ,,leenrecht”.
Zeer weinig landen hebben het leen-
recht tot nog toe ingevoerd, en vol-
gens een lid zijn de reacties in Neder-
land eerder negatief. Vele lezers gin-
gen verloren, en het sociaal doel van
het bibliotheekwezen komt in het ge-
drang.

De Gemeenschapsminister betoogde
dat het leenrecht een band tussen de
ontlener en de auteur impliceert. Het
mag geenszins ten laste worden ge-
legd van alle belastingsbetalers.  De
verwijzing naar Nederland vond hij
niet relevant.

In een uitvoerige toelichting van de
nieuwe voordstelling van de sectie 42
,,Schone Kunsten” wees de Gemeen-
schapsminister op de basisidee die er-
in bestaat deze begroting te herschik-
ken naar de vorm en de wijze waarop
een kunstwerk tot stand komt, en
waarbij een duidelijk onderscheid

wordt gemaakt tussen : - toelagen
ter bevordering van de scheppende
kunst; - toelagen ter bevordering
van de uitvoerende kunst; - toela-
gen voor spreiding, archivering, do-
cumentatie en promotie van kunsten.

In de sectie 45 ,,Culturele Films”
weerspiegelt deze voorstelling zich in
een verhoging van de kredieten voor
de produktie van langspeelfilms, en
een grote vernieuwing in de bunde-
ling van alle filmverenigingen.

Het verdwijnen van het Filmfonds
werd door sommige leden -betreurd;
anderen wensten meer informatie
over de kansen voor experimentele
en culturele films, nog anderen ble-
ken bekommerd over het lot van het
Filmmuseum en het zeer groot aantal
verschillende filmopleidingen.

In de sectie 46 ,,Letteren en dramati-
sche kunsten” is er meer geld voor-
zien voor de utvoering van het thea-
terdecreet; er wordt meer aandacht
besteed aan jonge, projectmatige ini-
tiatieven en op langere termijn wordt
er gewerkt aan een nieuwe decretale
regeling voor theater.

Er werd aangestipt dat de RAT wel
eens te lijden heeft onder de betrok-
kenheid van belangengroepen en ge-
brek aan soepelheid.

Tenslotte werd ook de aandacht ge-
vestigd op de schakelfunctie die het
vormingswerk zou kunnen hebben in
het contact tussen boek en boekenle-
zer; vastgesteld werd dat hoofdzake-
lijk Noordnederlandse vertalers aan
hun trekken komen.

Bij de sectie 47 ,,Muziek en lyrische
kunst” werd erop gewezen dat slechts
enkel nominatim inschrijvingen be-
houden blijven. De Gemeenschaps-
minister deelde mede dat verder on-
derhandeld wordt over de herstructu-
rering van de Opera voor Vlaande-
ren; het ligt in de bedoeling met in-
gang van 1 januari 1988 met een nieu-
we Vlaamse operastichting van wal
te gaan. De schuld van het verleden
zou moeten afbetaald worden door
een consolidatielening.

Sommige leden betreuren dat het
aantal voorstellingen zou verminderd
worden; er mag niet overhaast
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tewerk gegaan worden. De procedu-
re en uitvoeringsmodaliteiten moeten
wel doordacht worden ten bate van
de produkties, de betrokken perso-
neelsleden en het belangstellend pu-
bliek.

Een lid kon zich niet verzoenen met
de voorziening dat 285 miljoen frank
als noodzakelijk beschouwd wordt
om de opera te laten werken, wijl
slechts 200 miljoen frank in de begro-
ting wordt ingeschreven. Hij diende
ter zake een amendement in.

Er werd ook nog verwezen naar het
Ballet van Vlaanderen, en de nieuwe
initiatieven inzake : - stimulering
van de hedendaagse muziek; - toe-
lagen  voor kamerorkesten; -
dansprojecten; - oude muziek.

Het krediet voor de sectie 48 ,,Beel-
dende kunst en musea” stijgt van 90,9
tot 142,3  miljoen frank, hetzij 19 pro-
cent. Deze bij komende middelen
moeten ertoe bijdragen dat de kun-
stenaar gemakkelijker naar buiten
kan komen met zijn werk - tentoon-
stellingsmogelijkheden - wijl ook een
grote inspanning wordt gedaan om
de aankoopkredieten voor musea te
verhogen.

Een lid betreurde het personeelste-
kort bij het Koninklijk Museum te
Antwerpen en vroeg uitleg over de
verhouding tussen Koninklijk Mu-
seum, het ICC en het MUHKA, en
een ander lid wenste de eventuele
tussenkomst van de betrokken steden
te kennen.

Bij de bespreking van de sectie 49
,,Toerisme” werden de begrotingscij-
fers uitvoerig toegelicht. De verho-
ging werd gunstig onthaald ; zij blijft
evenwel onvoldoende om het gestel-
de objectief te bereiken.

Er werd betreurd dat het CGT nog
steeds niet beschikt over het nodige
personeel. Bovendien heeft Vlaande-
ren behoefte aan grotere hotels met
meer dan 80 kamers. Tevens werd
gepleit voor een duidelijke bevoegd-
heidsomschrijving inzake brandvei-
ligheid en steun aan mensen inzake
sociaal toerisme.

Inlichtingen werden gevraag  en ver-

strekt over - de samenwerking met
andere instellingen; - het decreet
betreffende de toelating tot het bou-
wen van kampeerterreinen; - de re-
geling inzake vakantiespreiding; -
de aanwending van informatica, en-
zovoort.

Bij de sectie 60 ,,Samenlevingsop-
bouw” wees de Gemeenschapsminis-
ter erop dat op 1 januari 1987 het
laatste RIS0 werd opgericht. Om
herschikkingen te voorkomen wer-
den de toelagen voor de RISO’s on-
dergebracht in een nieuw artikel
33.20.02. De begroting 1987 biedt
weinig ruimte voor nieuwe initiatie-
ven : het beleid zal er derhalve vooral
op gericht zijn de kwaliteit van de
begeleiding en de uitvoering van de
projecten te verbeteren.

Vragen in verband met het aange-
kondigde ontwerp van decreet en de
globalisering van de toelagen aan de
RISO’s werden door de Minister
beantwoord.

Inzake sectie 78 ,,Monumentenzorg”
werd er de nadruk op gelegd dat in
de privé-sector de evolutie van de
dossiers onder controle is ; in de sec-
tor van de kerken zal zulks pas bin-
nen enkele jaren mogelijk zijn.

In antwoord op verschillende vragen
pleitte de Gemeenschapsminister er
voor dat de eigenaars van bescherm-
de landschappen hun volle verplich-
ting tot onderhoud zouden nakomen,
om al te dure restauratie-dossiers te
voorkomen. Hij is voorstander van
een fiscale begunstiging en zal hier-
over overleg plegen met de Minister
van Financiën.

Bij de sectie 95 ,,Dotaties” werd uit-
voerig uitgeweid over de werking van
de NCC. Na een zeer gedocumen-
teerde inleiding van de voorzitter van
de NCC werden vele vragen gesteld
over de samenstelling en werking van
de NCC; de samenstelling van het
personeelsbestand; het aantal en de
doestellingen van de opgerichte
VZW’s; het onderwijs aan anderstali!-
gen; de bij komende onderwijsop-
drachten die uit het Sint-silvester-ak-
koord kunnen voortvloeien; de speel-
pleinwerking; de toelagen aan het
,,Huis voor de Sport”; de weddetoe-
lagen aan de hoofdstedelijke biblio-
theek; de werking van het Kaaithea-

ter; de toelagen aan de ,,Derde Leef-
tijd” en de ,,Sport”; de inkomsten
van de NCC buiten de dotatie van de
Vlaamse Gemeenschap.

Voor de antwoorden op al deze en
andere detailvragen, verwijs ik naar
het schriftelijk verslag, dat tevens een
groot aantal statistische en cijfergege-
vens bevat.

Tot slot beklemtoonde de Gemeen-
schapsminister de goede samenwer-
king tussen de administratie van de
NCC en de voogdij-overheid.

Onder de sectie 96 ,,Instellingen van
openbaar nut”, werd vooral aandacht
besteed aan de Nederlandse Taalu-
nie. De Gemeenschapsminister heeft
de indruk dat de integratie-gedachte
op een aantal terreinen stagneert.

Tot besluit diende de commissie een
indicatieve stemming uit te brengen
over de ingediende amendementen.
1. het amendement in hoofdorde in-
gediend door de heer Seeuws om het
krediet op sectie 39 artikel 33.01.02
- landelijk georganiseerde jeugdver-
enigingen - te verhogen met 135 mil-
joen frank werd verworpen met 9
stemmen tegen 2; 2. het amendement
van de heer Seeuws in eerste bijko-
mende orde op hetzelfde artikel dat
beoogt het krediet op te trekken met
82 miljoen frank werd eveneens met
9 stemmen tegen 2 verworpen; 3. de-
zelfde stemmingsuitslag werd geno-
teerd in verband met het amende-
ment van de heer Seeuws in tweede
bijkomende orde om het krediet op
hetzelfde artikel op te trekken met
20 miljoen frank. De volgende amen-
dementen werden eveneens met 9 te-
gen 2 stemmen verworpen.

De amendementen van mevrouw
Maes ertoe strekkend : - het krediet
op sectie 39 - artikel 33.01.02 te ver-
hogen tot 360 miljoen frank; -het
krediet op sectie 39 artikel 33.02.02
- jeugdhuizen - te verhogen met 96
miljoen frank; - het krediet op sec-
tie 39 artikel 33.03.02 - werkende en
werkzoekende jongeren - te verho-
gen met 68 miljoen frank; - het kre-
diet op sectie 39 artikel 33.11.02 -
verenigingen voor kansarme jeugd -
te verhogen tot 24,5  miljoen frank;
- het krediet op sectie 39 artikel
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33.06.02 - jeugdgroepen voor ama-
teuristische kunstbeoefening - te ver-
hogen tot 7 miljoen frank ; het amen-
dement van mevrouw Van Puym-
broeck er toe strekkend het krediet
op sectie 40 artikel 33.43.02 - Bond
Beter Leefmilieu - te verhogen met
2 miljoen frank ; de amendementen
van mevrouw Van Puymbroeck en
mevrouw Maes, ertoe strekkend het
krediet op sectie 40 - artikel 01.02.02
te verhogen met 80 miljoen frank ;
#het amendement van de heer Die-
rickx ertoe strekkend het krediet op
sectie 47 artikel 43.21.02 - Opera
voor Vlaanderen - op te drijven tot
285 miljoen frank.
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Bij de indicatieve eindstemming wer-
den de aan de Commissie voor Cul-
tuur toegewezen titels, secties en ar-
tekelen,  aangenomen met 9 stemmen
tegen 1 en 1 onthouding.

Tot zover, Mijnheer de Voorzitter,
mijnheer de Gemeenschapsminister,
waarde collega’s de samenvatting van
mijn verslag. (Applaus bij de CVP)

aan het einde gekomen van onze
werkzaamheden voor deze voormid-
dag.

Wij komen deze namiddag om 14 uur
opnieuw bijeen om onze agenda ver-
der af te handelen.

De vergadering is gesloten.

De vergadering wordt om 12.10 uur
gesloten.

REGELING VAN DE WERK-
ZAAMHEDEN

De Voorzitter : Hiermede zijn wij
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